
 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-11-26--27

Plats och tid Sessionssalen, Rådhusesplanaden 6a Umeå
2024-11-26, kl. 08.30-16.50
2024-11-27, kl. 08.30-16:45

Protokollet omfattar §§ 172-226, 7 bilagor

Beslutande ledamöter Harriet Hedlund (S), ordförande
Janeth Lundberg (S), 1:e vice ordförande
Anna-Karin Nilsson (M), 2:e vice ordförande
Peter Olofsson (S)
Anna-Lena Danielsson (S)
Richard Carstedt (S)
Nicklas Sandström (M)
Jonas Karlberg (V)
Petter Nilsson (SD)
Ewa-May Karlsson (C)
Veronica Kerr (KD), ersätter Hans-Inge Smetana (KD)
Emma Lindqvist (MP), §§ 172-209, 211-226
Maria Lundqvist Brömster (L)
Betty-Ann Nilsson (KD)
Anna Ackemo (M)
Urban Lindström (S)
Magnus Bergmark (SD), ersätter Katrin Larsson (SD)
Anna Dahlén (V), ersätter Daniel Johansson (V), §§ 172-224
Maria Kristoffersson (C)
Karin Malmfjord (S)
Susanne Dufvenberg (S), §§ 172-§ 212 (del av, ej beslut)
Roger Marklund (S), ersätter Susanne Dufvenberg (S), §§ 212-226
Andreas Löwenhöök (M)
Linda Strandberg (SD)
Kenneth Andersson (S)
Agneta Hansson (V)
Carina Sundbom (C)
Anders Hettinger (KD)
Gunilla Lundström (S), ersätter Anna Vestermark (S)
Elin Segerstedt Söderberg (M)
Magnus Eriksson (S)
Lars Forsgren (SD)
Per Sandström (M)
Mattias Åman (S)
Birgitta Burström (L)
Lilian Nilsson (V)
Håkan Andersson (C)
Lars-Anders Burman (S), ersätter Jeanette Berggren (S)
Håkan Nilsson (S)
Hans Brettschneider (MP)
Malin Malm (S), §§ 172-212
Kent Persson (S), ersätter Malin Malm (S), §§ 213-226
Per-Erik Lundmark (S)
Åsa Ågren Wikström (M)
Eva Arvidsson (V)
Billy Moström (S), ersätter Ulf Liljegren (S)
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Liv Granbom (M), ersätter Anton Bergström Nord (M)
Sofie Gustafsson (S)
Mattias Larsson (C), §§ 172-199, 211-226 
Youssef Chninou (S)
Kjell Bäckman (V)
Pär Sehlstedt (SD), ersätter Mikael Jonsson (SD)
Britt-Louise Eriksson (S)
Gunnar Viklund (S)
Elmer Eriksson (M)
Karin Olsson (V)
Margareta Gustavsson (S)
Maria Eriksson (KD)
Patricia Riselius (C)
Olov Nilsson (S)
Åsa Hörnsten (M)
Mariam Salem (MP)
Jörgen Forsgren (L), ersätter Hanna Lundin Jernberg (L)
Nina Björby (S)
Jimmy Frohm (SD)
Maria Westberg (V)
Lars Lilja (S)
Ulf Wahllöf (M)
Sven-Åke Boström (M), ersätter Anna Hedman (M)
Kent Persson (S), ersätter Linda Berglund (S), § 172-210
Linda Berglund (S), §§ 211-226
Ulf Björk (S)
Per Adsten (V)

Övriga närvarande Bert Öhlund (S), vice ordförande revisionen, § 179
Tommy Svensson, regiondirektör, §§ 172-210
Sofia Jonsson, sekreterare, §§ 172-210
Viktor Sjödin (sekreterare), §§ 211-226
Hans Lindberg (S), ordförande beredningen för samverkan och 
regional utveckling, § 181
Anders Ågren (M), vice ordförande beredningen för samverkan och 
regional utveckling, § 181

Justeringens plats och 
tid

Sekreterare

Ordförande

Justerande

Justeringen sker digitalt, 2024-12-09  

Sofia Jonsson                       Viktor Sjödin
§§ 172-210                            §§ 211-226

Harriet Hedlund (S)               Janeth Lundberg (S)
§§ 172-204, 211-217, 226     §§ 205-210, 218-225

Lars Forsgren (SD)               Anders Hettinger (KD)
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Anslag/ Bevis                 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits 
genom anslag.

Organ Regionfullmäktige

Sammanträdesdatum 2024-11-26--27

Datum för anslags  Datum för anslags 
uppsättande 2024-12-09  nedtagande        2024-12-31

Förvaringsplats för
protokollet Diariet, Regionens Hus i Umeå
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ÄRENDELISTA

§ 172 Sammanträdets öppnande

§ 173 Upprop

§ 174 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

§ 175 Fastställande av föredragningslista

§ 176 Anmälan av motioner

§ 177 Anmälan av interpellationer

§ 178 Anmälan av frågor

§ 179 Revisorernas information till regionfullmäktige

§ 180 Demokratiberedningens rapport för 2024

§ 181 Beredningen för samverkan och regional utvecklings rapport 2024

§ 182 Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjnings rapport 2024

§ 183 Uppdatering av finanspolicy

§ 184 Gemensamt borgensåtagande och regressavtal för Svensk Luftambulans

§ 185 Norra sjukvårdsregionförbundets delårsrapport per augusti 2024

§ 186 Delårsrapport 2024, Kommunalförbundet Skandionkliniken

§ 187 Delårsrapport 2 2024 för kommunalförbundet Svensk Luftambulans

§ 188 Uppräkning av medlemsbidraget för kommunalförbundet Svensk Luftambulans 2025

§ 189 Verksamhetsplan och budget 2025 för Svensk Luftambulans

§ 190 Bolagsordning, samverkansavtal, ägaranvisning och ägaranslag 2025 för Almi Nord 
AB

§ 191 Revidering av bolagsordning och aktieägaravtal för Science Park i Umeå AB

§ 192 Översyn av arvoden inom kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg

§ 193 Justering av kollektivtrafiktaxan från och med 2025-01-01

§ 194 Tandvårdstaxa 2025

§ 195 Översyn av taxor och avgifter inom Region Västerbotten

§ 196 Motion nr 10-2024 från Åsa Ågren Wikström (M). Uppdatera resepolicyn i Region 
Västerbotten och välj bioflygbränsle som standard vid flygresor

§ 197 Motion nr 21-2023 från Betty-Ann Nilsson (KD). Barns rätt till en god synutveckling

§ 198 Motion nr 28-2023 från Nicklas Sandström (M) m.fl:s. Bestämd andel klinisk 
tjänstgöring för nya chefskap i regionen

§ 199 Motion nr 6-2024 från Ewa-May Karlsson (C), Utred behovet av en 
barnberedskapslinje i Lycksele

§ 200 Fråga nr 14-2024 från Petter Nilsson (SD). Stöd till Northvolt Skellefteå
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§ 201 Fråga nr 15-2024 från Petter Nilsson (SD). Utbetalningar till projekt som utreds för 
fusk

§ 202 Fråga nr 16-2024 från Petter Nilsson (SD).Var företagsstödet till följd av Northvolts 
problem väl genomtänkt?

§ 203 Fråga nr 17-2024 från Maria Lundqvist-Brömster (L). Har Region Västerbotten 
tillgång till psykolog på varje hälsocentral/sjukstuga i länet?

§ 204 Fråga nr 18-2024 från Jonas Karlberg (V). Resor vid Kvarkenrådets styrelsemöten

§ 205 Interpellation nr 28-2024 från Petter Nilsson (SD). Hur mycket kostade Almedalen 
2024?

§ 206 Interpellation nr 29-2024 från Ulf Wahllöf (M). Kampanj för en smartare primärvård 
genom kloka kliniska val

§ 207 Interpellation nr 30-2024 från Nicklas Sandström (M). Tar du IVO:s fortsatta svidande 
kritik om risk för allvarliga vårdskador/risker för patienterna på allvar?

§ 208 Interpellation nr 31-2024 från Anton Bergström Nord (M). Skänker regionen uttjänt 
materiel till Ukraina?

§ 209 Interpellation nr 32-2024 från Andreas Löwenhöök (M). Parkeringsregler och 
upphandlande parkeringsbolag agerande vid sjukhus i regionen

§ 210 Interpellation nr 33-2024 från Maria Lundqvist Brömster (L). Ätstörningsvården i 
Region Västerbotten

§ 211 Upprop

§ 212 Regionplan 2025

§ 213 Åtgärdsplan 2024–2027 med anledning av negativa balanskravsresultat

§ 214 Region Västerbottens delårsrapport per augusti 2024

§ 215 Befarat underskott och åtgärder för regionala utvecklingsnämnden 2024

§ 216 Valärenden 2024

§ 217 Handlingar för kännedom

§ 218 Interpellation nr 34-2024 från Maria Lundqvist Brömster (L). Screening mot 
tjocktarmscancer

§ 219 Interpellation nr 35-2024 från Anna Ackemo (M). Kommer BB i Lycksele att stängas 
över jul och nyår igen?

§ 220 Interpellation nr 36-2024 från Maria Kristoffersson (C). Hur är det med 
patientsäkerhet och bilförlossning?

§ 221 Interpellation nr 37-2024 från Anton Bergström Nord (M). NUS och Skellefteå faller i 
AT-rankingen

§ 222 Interpellation nr 38-2024 från Mattias Larsson (C). Vilka åtgärder planeras för att 
förbättra Region Västerbottens upphandling- och inköpsverksamhet?

§ 223 Interpellation nr 39-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Beredda att göra en liknande 
friskvårdssatsning med klimakterieutbildning för regionens medarbetare?

§ 224 Interpellation nr 40-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Bristen på allmänläkare i 
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Primärvården, bör den förstärkas?

§ 225 Interpellation nr 41-2024 från Petter Nilsson (SD). Är S redo att ompröva 
finansieringen av Ibn Rushd?

§ 226 Bordläggning av interpellationer 2024

6 (107)

Comfact Signature Referensnummer: 172867SE



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-11-26--27

Utdragsbestyrkande

§ 172 Sammanträdets öppnande

Sammanfattning

Ordförande Harriet Hedlund (S) förklarar sammanträdet öppnat.
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§ 173 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 174 Val av protokollsjusterare samt tid och plats för justering

Förslag till beslut

Petter Nilsson (SD) föreslår att Lars Forsgren (SD) utses till justerare.

Betty-Ann Nilsson (KD) föreslår att Anders Hettinger (KD) utses till justerare.

Beslutsgång

Ordförande frågar om fullmäktige kan utse justerare enligt förslag och finner
att fullmäktige bifaller detsamma.

Beslut

Lars Forsgren (SD) och Anders Hettinger (KD) utses att tillsammans med ordförande 
justera protokollet. Justering sker digitalt senast 9 december kl 13.00.
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§ 175 Fastställande av föredragningslista
RS 62-2024

Sammanfattning

Förslag till föredragningslista har upprättats.

Förslag till beslut

Föredragningslistan fastställs enligt upprättat förslag.

Förslag till beslut under sammanträdet

Ordförande föreslår att punkt 19 "Uppräkning av medlemsbidraget för 
kommunalförbundet Svensk Luftambulans 2025" och punkt 18 "Verksamhetsplan och 
budget 2025 för Svensk Luftambulans", byter plats på dagordningen, vilket fullmäktige 
också godkänner.

Beslut

Föredragningslistan fastställs enligt upprättat förslag med ändringen att punkt 19 och 
18 byter plats på dagordningen.
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§ 176 Anmälan av motioner
RS 63-2024

Sammanfattning

Motion nr 15- 2024 från Ulf Wahllöf (M). Likvärdiga villkor för utförare inom 
valfrihetssystem
RS 2034:1-2024

Motion nr 16-2024 från Niklas Sandström (M). Möjliggör införande av kroppskameror 
inom prehospital och akut vård
RS 2096:1-2024

Beslut

Motionerna 15-16:2024 anmäls.
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§ 177 Anmälan av interpellationer
RS 64-2024

Sammanfattning

Interpellation nr 41-2024 från Petter Nilsson (SD). Är S redo att ompröva 
finansieringen av Ibn rushd?
RS 1707:2-2024

Interpellation nr 42-2024 från Petter Nilsson (SD). Är regionen redo att omvärdera 
kompetensförsörjningsprojekt i ljuset av läget med Northvolt?
RS 1747:1-2024

Interpellation nr 43-2024 från Maria Kristoffersson (C). Likvärdig rehabilitering för 
reumatiker
RS 2069:1-2024

Interpellation nr 44-2024 från Jimmy Frohm (SD). Ny sjukstuga i Dorotea kommun
RS 2115:1-2024

Interpellation nr 45-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Har Region Västerbotten ett bra 
omhändertagande och spårsäkring vid våldtäkt?
RS 2120:1-2024

Beslut

Interpellationerna nr 41-45:2024 får ställas.
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§ 178 Anmälan av frågor
RS 65-2024

Sammanfattning

Fråga nr 16-2024 från Petter Nilsson (SD). Är företagsstödet till följd av Northvolts 
problem väl genomtänkt?
RS 2050:1-2024

Fråga nr 17-2024 från Maria Lundkvist Brömster (L) .Har Region Västerbotten tillgång 
till psykolog på varje hälsocentral/sjukstuga i länet?
RS 2237:1-2024

Fråga nr 18-2024 från Jonas Karlberg (V). Resor vid Kvarkenrådets styrelsemöten
RS 2274:1-2024

Regionfullmäktiges behandling

Ordförande informerar om att det finns tre frågor (nr 13-15:2024) som bordlades vid 
föregående sammanträde, varav fråga nr 13-2024 från Anton Bergström Nord (M), 
" Kommer Region Västerbotten att följa Folkbildningsrådet beslut rörande Ibn 
Rushd?" har återtagits av frågeställaren.

Beslut

Frågorna 16-18: 2024 får ställas.
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§ 179 Revisorernas information till regionfullmäktige

Sammanfattning

Vice ordförande i revisionen, Bert Öhlund (S), informerar om granskningen av 
delårsrapport per sista augusti 2024.

Revisionen har de senaste åren kritiserat regionstyrelsen för brister i uppföljningen av 
fullmäktiges verksamhetsmål, då underlagen inte varit tillräckliga för att kunna bedöma 
om målen nås. I år ser revisionen förbättringar, styrelsen har tagit steg i rätt riktning 
och utvecklat uppföljningen. Fortfarande finns dock brister som regionstyrelsen 
behöver rätta till. Revisionen anser att styrelsen är alltför optimistisk i sin bedömning 
av verksamhetsmålen, revisionens samlade bild är att resultaten för 
verksamhetsmålen är svag och håller inte med styrelsen om att målet kring tillgänglig 
vård kommer att nås vid årets slut. När det gäller ekonomin konstateras att 
räkenskaperna är rättvisande och att det är ordning i bokföringen.

Revisionen är oroad för den ekonomiska utvecklingen, att varken de finansiella målen 
eller målen om god ekonomisk hushållning kommer att nås i år.  Kostnaderna i 
verksamheten  ökar snabbt och även om läget kan förbättras inför 2025 så finns 
det  stora underskott som behöver hanteras. Revisionen saknar en tydlig plan för att få 
en ekonomi i balans.

Revisionen arbetar för närvarande med följande granskningar; välfärdsbrott, 
kapitalförvaltningen, uppföljande granskning av tystnadskultur, ekonomistyrning, civil 
beredskap, samverkan kring barn och ungas psykiska hälsa samt investeringar i 
fastigheter.

Slutligen informeras om att rekryteringen av ny revisionsdirektör pågår och väntas 
vara färdig vid årsskiftet.

Beslut

Informationen är delgiven.

14 (107)

Comfact Signature Referensnummer: 172867SE



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-11-26--27

Utdragsbestyrkande

§ 180 Demokratiberedningens rapport för 2024
RS 1739-2024

Sammanfattning

Demokratiberedningens riktade uppdrag för 2024 har varit att kartlägga hur regionen 
och kommunerna arbetar med att nå ut till underrepresenterade grupper för att stärka 
demokratin.
Demokratiberedningen har också, utifrån de resultat som framkom från 
medborgardialogerna under 2023 och utifrån beredningens grunduppdrag i 
uppdragsbeskrivningen, via digital medborgarenkät undersökt vad som skulle kunna 
öka tilliten till de förtroendevalda och till demokratin.

Demokratiberedningen har sammanställt den insamlade informationen i sin årliga 
rapport som nu presenteras för regionfullmäktige.

Förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar att överlämna rapporten till Regionstyrelsen, Regionala 
utvecklingsnämnden och Hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning.

Överläggning under sammanträdet

Beredningens 1:e vice ordförande Anna-Karin Nilsson (M), ledamot Anna Dahlén (V) 
och 2:e vice ordförande Magnus Eriksson (S), informerar om årets rapport.

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Betty-Ann Nilsson (KD) och Peter 
Olofsson (S). 

Beslut

Att överlämna rapporten till Regionstyrelsen, Regionala utvecklingsnämnden och 
Hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning.

Beslutsunderlag

 Demokratiberedningens rapport 2024
 Demokratiberednings rapport 2024
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§ 181 Beredningen för samverkan och regional utvecklings rapport 
2024
RS 707-2024

Sammanfattning

Fullmäktigeberedningen för samverkan och regional utveckling är organisatorisk 
placerad direkt under regionfullmäktige, och ska på regionfullmäktiges uppdrag verka 
för samverkan mellan Region Västerbotten och kommunerna i Västerbottens län i 
frågor av gemensamt intresse inom regional utveckling.

I beredningens uppdragsbeskrivning framgår att fullmäktigeberedningen för 
samverkan och regional utveckling ska verka för samverkan mellan Region 
Västerbotten och kommunerna i Västerbottens län i frågor av gemensamt intresse 
inom regional utveckling, samt att beredningen har i uppdrag att omhänderta relevanta 
primärkommunala perspektiv inom området för regional utveckling. Beredningen har 
också möjlighet att redovisa övriga behov inom ramen för samverkan inom regional 
utveckling.

I regionfullmäktiges beslut 2023-11-21—22 § 185 fick beredningen det årliga 
uppdraget att under 2024, utifrån den regionala utvecklingsstrategin, beskriva 
kommunernas största utmaningar och möjligheter inom regional utveckling och hållbar 
tillväxt.

Beredningen för samverkan och regional utveckling fastställde 8 februari 2024 en 
verksamhetsplan som tydliggör mål och aktiviteter för beredningens arbete för året, 
verksamhetsplanen reviderades den 30 maj. De aktiviteter som beredningen 
genomfört för att inhämta kunskap är i huvudsak tre olika metoder; intern 
kunskapsinhämtning, extern kunskapsinhämtning samt dialogträffar.

Under hösten 2024 har beredningens arbete med uppdraget sammanställts i en 
rapport som ska presenteras för regionfullmäktige i november 2024. Den 8 november 
har beredningen fastställt slutgiltigt förslag till rapport, som härmed överlämnas till 
regionfullmäktige.

Förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar att överlämna rapporten till Regionstyrelsen och Regionala 
utvecklingsnämnden för beredning.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Beredningens ordförande Hans Lindberg (S) och vice ordförande Anders Ågren (M), 
informerar om beredningens rapport.

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Carina Sundbom (C), Hans 
Brettschneider (MP), Eva Arvidsson (V) och Emma Lindqvist (MP).
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Beslut

Att överlämna rapporten till Regionstyrelsen och Regionala utvecklingsnämnden för 
beredning.

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse - Beredningen för samverkan och regional utvecklings rapport 
2024

 Beredningen för samverkan och regional utveckling, Rapport 2024
 §28 BSR Fullmäktigeberedningen för samverkan och regional utvecklings 

rapport 2024
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§ 182 Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjnings rapport 2024
RS 2007-2024

Sammanfattning

I beredningens uppdragsbeskrivning framgår att fullmäktigeberedningen för 
kompetensförsörjning ska beskriva kompetensförsörjningen, både för Västerbottens 
län och den egna organisationen Region Västerbotten.

För 2024 fick beredningen för kompetensförsörjning följande uppdrag av 
regionfullmäktige: 
- Att kartlägga projekt och aktörer som arbetar med kompetensförsörjning internt, 
regionalt, nationellt och globalt.
- Att titta på vilka antidiskrimingeringsåtgärder som genomförs inom ramen för de 
rekryteringsinsatser som pågår i länet.
- Att föreslå metoder och förbereda hur regionen kan bidra till en långsiktig plan på 5–
20 års sikt för kompetensförsörjningen i Västerbotten. 

Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjning har sammanställt sitt arbete för 
2024 i en rapport.

Förslag till beslut

Regionfullmäktige beslutar att överlämna rapporten till Regionstyrelsen, Regionala 
utvecklingsnämnden och Hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning.

Överläggning under sammanträdet

Bredningens ordförande Håkan Nilsson (S), 2:e vice ordförande Lilian Nilsson (V) och 
1:e vice ordförande Maria Kristoffersson (C), informerar om beredningens rapport.

Under överläggning yttrar sig Petter Nilsson (SD), Ulf Björk (S), Carina Sundbom (C) , 
Mariam Salem (MP), Maria Lundqvist Brömster (L), Emma Lindqvist (MP), Susanne 
Dufvenberg (S), Betty-Ann Nilsson (KD) och Hans Brettschneider (MP).

Beslut

Att överlämna rapporten till Regionstyrelsen, Regionala utvecklingsnämnden och 
Hälso- och sjukvårdsnämnden för beredning.

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse. Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjnings rapport 
2024

 Fullmäktigeberedningen för kompetensförsörjning Rapport 2024
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§ 183 Uppdatering av finanspolicy
RS 1317-2024

Sammanfattning

Finanspolicyn anger ramar för finansverksamheten, det vill säga hur finansiella 
tillgångar och skulder ska förvaltas. Finanspolicyn ses löpande över och uppdateras 
med hänsyn till aktuella förhållanden inom regionen samt till utvecklingen på de 
finansiella marknaderna. Region Västerbottens nuvarande finanspolicy antogs av 
regionfullmäktige i april 2022.

Samtliga föreslagna förändringar återfinns i bilaga 2 och en sammanfattning av 
väsentliga förändringar återfinns i bilaga 3. 

Nedan sammanfattas övergripande de mest väsentliga förändringarna;

 Tydliggörande och tillägg gällande hållbar förvaltning. Exempelvis har 
kommersiell spelverksamhet (hasardspel) lagts till exkluderade bolag samt 
gränsen för vad som klassificeras som ett fossilt bolag sänkts från 50 procent 
till 5 procent av omsättningen.

 Begränsning att anlita rådgivare som också är leverantör av finansiella 
produkter som regionen köper är borttaget då det begränsar möjligheten att 
använda diskretionär förvaltning.

 Tydliggörande av hantering och begränsningar avseende kreditrisk.
 Ändrad tillgångallokering i pensionsmedelsportföljen. Ny normalportfölj: 60 

procent aktier och 40 procent räntebärande värdepapper. 
Pensionsmedelsförvaltningens långsiktiga mål bedöms fortsatt kunna nås 
med denna allokering.

 Sänkt avkastningsmål i pensionsmedelsförvaltningen från 4 procent realt till 
3,5 procent realt vilket bedöms rimligt utifrån ny normalportfölj. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

att anta uppdaterad finanspolicy.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Petter Nilsson (SD), Nicklas 
Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C) och Jonas Karlberg (V).

Peter Olofsson (S), med stöd av Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C) och 
Jonas Karlberg (V), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till förslag till finanspolicy med följande ändringar;

Utifrån energiproduktionens förutsättningar och behov bör icke oväsentlig del avse 
över 95 % avseende fossila näringar – vidare ska naturgas undantas. Även 
krigsmateriel som produceras i Sverige ska undantas.
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Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Att anta uppdaterad finanspolicy.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Särskilt yttrande

Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna lämnar
en protokollsanteckning med följande lydelse;

"Vid nästa revidering av finanspolicyn anser vi att en mer omfattande strategi bör
införas för att möjliggöra en tydligare riktning, som i större utsträckning ger regionen
möjlighet att investera i bolag inom svensk försvarsindustri, förutsatt att det bedöms
vara finansiellt fördelaktigt."

Beslutsunderlag

 Bilaga 3 Sammanfattning väsentliga förändringar finanspolicy
 Bilaga 2 Ändringar i tidigare beslutad finanspolicy
 Bilaga 1 Finanspolicy Region Västerbotten
 Uppdatering finanspolicy
 §226 RS Uppdatering av finanspolicy
 Yrkande SD finanspolicy
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§ 184 Gemensamt borgensåtagande och regressavtal för Svensk 
Luftambulans
RS 852-2024

Sammanfattning

Kommunalförbundet Svensk Luftambulans startades av Landstinget Dalarna 
och Landstinget Värmland under våren 2014, för att bedriva en 
gemensam ambulanshelikopterverksamhet åt medlemmarna.

Under 2019 sökte Region Norrbotten och Region Västerbotten om och 
beviljades medlemskap i Svensk Luftambulans. De ingår som medlemmar från 2020-
01-01. Verksamheten i Region Norrbotten övertogs 2021-06-01 och i 
Region Västerbotten 2021-12-28.

Finansiering av helikoptrarna via Kommuninvest har varit en målsättning 
sedan starten av förbundet. Hantering av lån har tidigare varit föremål för 
diskussion och förslag om beslut men har till följd av översyn av förbundsordning 
samt hantering av utträdesprocess ej kunna genomföras.

Samtal har genomförts med Kommuninvest där de gett klartecken om att ansöka om 
att uppta lån med stöd av regionernas medlemskap i Kommuninvest.

Kommunala bolag samt kommunalförbund där ägarna är medlemmar i Kommuninvest 
får uppta lån vid Kommuninvest förutsatt att beslut tas av varje medlemsregion om 
solidariskt borgensåtagande. Ett regressavtal ska även godkännas och beslutas av 
medlemmarna.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

att såsom för egen skuld ingå borgen för kommunalförbundet Svensk Luftambulans 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 245 610 000 kr, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader.

att i samband med borgensåtagandet teckna regressavtal som reglerar och fördelar 
de solidariska ansvaret för kommunalförbundet Svensk Luftambulans låneförpliktelser, 
enligt borgensåtagandet.

Beslut

Att såsom för egen skuld ingå borgen för kommunalförbundet Svensk Luftambulans 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 245 610 000 kr, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader.

Att i samband med borgensåtagandet teckna regressavtal som reglerar och fördelar 
de solidariska ansvaret för kommunalförbundet Svensk Luftambulans låneförpliktelser, 
enligt borgensåtagandet.
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Beslutsunderlag

 §203 RS Gemensamt borgensåtagande och regressavtal för Svensk 
Luftambulans

 Gemensamt borgensåtagande och regressavtal för Svensk Luftambulans
 Regressavtal
 Medlemsutskick, Beslut om gemensamt borgensåtagande och regressavtal för 

Svensk Luftambulans
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§ 185 Norra sjukvårdsregionförbundets delårsrapport per augusti 2024
RS 2010-2024

Sammanfattning

Förbundsdirektionen har fastställt delårsrapport och översänt den till medlemmarna för 
godkännande. I rapporten prognostiseras att målet för god ekonomisk hushållning 
kommer att uppfyllas för 2024. Intäkterna överstiger kostnaderna med 4589 tkr för 
perioden. Det prognostiserade resultatet för hela året är 4 589 tkr. Bedömningen är att 
sex av åtta verksamhetsmål kommer att uppnås. 

Som en följd av överskottet kommer kostnader för så kallade stramamedel och 
sjukvårdsregional koordinatorfunktion för läkemedel på totalt 1 144tkr inte inhämtas 
från regionerna 2024. Förbundet prognostiserar att det egna kapitalet vid årsskiftet 
kommer att vara 9236 tkr. Det egna kapitalet kommer att vara viktigt för att finansiera 
verksamheten under 25-27 då kostnaderna överstiger intäkterna i kommande års 
preliminära budget.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att fullmäktige beslutar

Delårsrapport per augusti 2024 godkänns.

Beslut

Delårsrapport per augusti 2024 godkänns.

Beslutsunderlag

 Norra sjukvårdsregionsförbundets delårsrapport per augusti 2024
 § 57, Delårsrapport per 2024-08-31, Norra sjukvårdsregionförbundet, 

förbundsdirektionen
 Granskning av delårsrapport per augusti 2024
 §227 RS Norra sjukvårdsregionförbundets delårsrapport per augusti 2024
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§ 186 Delårsrapport 2024, Kommunalförbundet Skandionkliniken
RS 1852-2024

Sammanfattning

Direktionen har fastställt delårsrapport för 2024. Kommunalförbundet redovisar ett 
resultat på -3,5 mnkr. och prognosen för helåret visar på ett överskott om 1,7 mnkr 
mot budgeterade 5,4 mnkr. Anledningen till att överskottsmålet inte nås är en tydlig 
minskning av antalet patienter för 2024 jämfört med tidigare år.

Skandionkliniken beräknas nå de finansiella målen för 2024, men anser att det 
långsiktiga målet att återställa det egna kapitalet till 2027 inte kommer att nås endast 
med egna medel.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

att godkänna delårsrapport Skandionkliniken 2024.

Beslut

Att godkänna delårsrapport Skandionkliniken 2024.

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse delårsrapport skandionkliniken 2024
 Delårsrapport Kommunalförbundet Skandionkliniken 2024 inkl. finansrapport - 

Fastställd 240918
 Missiv Delårsrapport 2024 Kommunalförbundet Skandionkkiniken
 Protokollsutdrag § 60 Delårsrapport 2024 Direktion 240918, Skandionkliniken
 Revisorers Utlåtande 240919, Skandion delårsrapport  2024
 §228 RS Delårsrapport 2024, Kommunalförbundet Skandionkliniken
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§ 187 Delårsrapport 2 2024 för kommunalförbundet Svensk 
Luftambulans
RS 1580-2024

Sammanfattning

Under första och andra tertialet 2024 har operativ verksamhet bedrivits vid baserna i 
Karlstad,
Mora, Gällivare och Lycksele. För perioden januari−augusti 2024 uppgick resultatet till
- 285 tkr.

Verksamhetens nettokostnader för perioden uppgick till 148 877 tkr, vilket är 925 tkr 
högre
än periodens budgeterade nettokostnader som var 147 925 tkr.

Verksamheten beräknar inte klara den budgeterade nettokostnaden sett till året som
helhet. Enskilt högsta avvikelsen är lönekostnader för piloterna.

Övriga verksamhetskostnader beror bland annat på högre kostnad för köp av tjänster
från Region Värmland samt konsultköp från Atea för IT-säkerhet.

Direktionen följer kostnadsutvecklingen och en åtgärdsplan är upprättad och har börjat 
implementeras.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Delårsrapport 2 2024 för Kommunalförbundet Svensk Luftambulans godkänns.

Beslut

Delårsrapport 2 2024 för Kommunalförbundet Svensk Luftambulans godkänns.

Beslutsunderlag

 Svensk Luftambulans Delårsrapport 2 2024
 SLA § 36 - Delårsrapport 2 2024, Protokollsutdrag
 Delårsrapport 2 2024, Svensk Luftambulans
 §229 RS Delårsrapport 2 2024 för kommunalförbundet Svensk Luftambulans
 Revisionens granskning av Svensk Luftambulans delårsrapport per 2024-08-31
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§ 188 Uppräkning av medlemsbidraget för kommunalförbundet Svensk 
Luftambulans 2025
RS 1018-2024

Sammanfattning

Med utgångspunkt i nu kända förutsättningar och att verksamheten inom Svensk 
Luftambulans (SLA) beräknas bedrivas i oförändrad omfattning när det gäller den 
operativa driften har förslag om uppräkning av ägarbidrag räknats fram. Det omfattar i 
första hand år 2025 men en plan har även tagit fram för åren 2026 samt 2027. 
Utgångspunkt för beräkningarna är budget för år 2024 med stöd av för SLA relevanta 
delar koppat till LPIK, i detta fall timlöneindex samt förbrukningsindex. 

Svensk Luftambulans ansöker hos medlemmarna om en uppräkning av 
medlemsbidraget för 2025 år motsvarande 3,98 procent. För Region Västerbotten 
innebär detta en ökad kostnad på 3,5 miljoner kronor 2025.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar att godkänna en uppräkning av 
medlemsbidraget för SLA 2025 år motsvarande 3,98 %.

Beslut

Att godkänna en uppräkning av medlemsbidraget för SLA 2025 år motsvarande 3,98 
%.

Beslutsunderlag

 Uppräkning av ägarbidrag SLA 2025
 Tjänsteskrivelse, Uppräkning av ägarbidrag för 2025 samt plan för 2026 och 

2027
 §231 RS Uppräkning av medlemsbidraget för kommunalförbundet Svensk 

Luftambulans 2025
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§ 189 Verksamhetsplan och budget 2025 för Svensk Luftambulans
RS 2085-2024

Sammanfattning

Direktionen för SLA har godkänt verksamhetsplan och budget för 2025. Verksamheten 
kommer under 2025 att bedrivas i oförändrad omfattning. Förbundet lyfter fram tre 
frågor som kommer att ligga i fokus under 2025: Upphandlingsprocess med syfte att 
säkerställa en utbytesstrategi för befintliga helikoptrar, dialog och aktiviteter för att 
utöka medlemskretsen samt fortsatt arbete och uppföljning av åtgärdsplan för 
ekonomi i balans.

Budget bygger på de underlag om uppräkning som Region Västerbotten tidigare fått 
och som behandlas vid regionstyrelsen 12 november (RS 1018:2024). Detta innebär 
en ökning av kostnaderna med 3,5 miljoner kronor för 2025.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår regionfullmäktige att godkänna verksamhetsplan och budget 
för Svensk Luftambulans 2025.

Beslut

Att godkänna verksamhetsplan och budget för Svensk Luftambulans 2025.

Beslutsunderlag

 SLA Verksamhetsplan och budget 2025
 SLA § 37 - Verksamhetsplan och budget 2025, protokollsutdrag
 Verksamhetsplan och budget 2025, Svensk Luftambulans
 §230 RS Verksamhetsplan och budget 2025 för Svensk Luftambulans
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§ 190 Bolagsordning, samverkansavtal, ägaranvisning och ägaranslag 
2025 för Almi Nord AB
RS 1993-2024

Sammanfattning

Almi ska, som ett komplement till den privata marknaden, medverka till att utveckla 
och finansiera små- och medelstora företag. Syftet med Almis verksamhet är att 
stärka näringslivets utveckling och verka för en hållbar tillväxt i hela Sverige. Almi har 
två affärsområden där affärsområdet Företagspartner omfattar lån och 
affärsutveckling och affärsområdet Almi Invest omfattar riskkapital. Det här beslutet 
omfattar endast affärsområdet Företagspartner och således avgränsat till de 
dotterbolag som ägs av regionerna tillsammans med Almi AB.

Koncernen Almi har ca 570 anställda fördelat på en organisatorisk struktur med 27 
dotterbolag varav 16 dotterbolag avser affärsområdet Företagspartner. Koncernens 
hela struktur med så många aktiebolag kostar årligen ca 100 miljoner kronor.

Dagens struktur ger en oproportionerligt stor ledningsstruktur vilken försvårar 
enhetlighet och samordning inom organisationen, vilket i sin tur leder till ineffektivitet 
och bristande styrning. För att möta dessa utmaningar föreslås en omstrukturering av 
affärsområdet Företagspartner där den regionala förankringen och närvaron består 
men med färre aktiebolag. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslås affärsområdet Företagspartner gå från 16 
dotterbolag till 8 dotterbolag, vilket skulle spegla EU:s NUTS 2 områden. 
Omstruktureringen beräknas över tid frigöra kostnader på ca 24 miljoner kronor samt 
ge bättre förutsättningar att möta ökade regulatoriska krav.

Den nya ägarfördelningen mellan regionerna sker proportionerligt i relation till hur 
mycket driftanslag respektive region går in med. Förslaget innebär att Region 
Västerbottens finansiering av Almi Nord AB för 2025 är densamma som föregående 
år.

Varje regional ägare ska beredas plats i styrelserna, där regionen utser sin 
representant. Till styrelsen i Almi Nord AB ska en ordinarie ledamot och en suppleant 
utses. Region Västerbotten kommer inte att utse någon lekmannarevisor för Almi Nord 
AB.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Bolagsordning, ägaranvisning och samverkansavtal för Almi Nord AB fastställs.

Region Västerbottens ägaranslag till Almi Nord AB 2025 fastställs att vara densamma 
som föregående år.

Regionstyrelsens ordförande får i uppdrag att teckna samverkansavtalet för Region 
Västerbottens räkning.
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Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Richard Carstedt (S), Carina 
Sundbom (C), Lilian Nilsson (V), Hans Brettschneider (MP), Eva Arvidsson (V) och 
Anders Hettinger (KD).

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till förslaget med följande korrigeringar till 
ägaranvisningen:

 Att stryka § 3, p d-e
 Att stryka § 4

Richard Carstedt (S), med stöd av Carina Sundbom (C), Eva Arvidsson (V) och 
Anders Hettinger (KD), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Carina Sundbom (C), yrkar avslag till Petter Nilssons ändringsyrkande.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag.

Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag.

Nej-röst för bifall till Petter Nilssons förslag.

Omröstningsresultat

Med 64 ja-röster och 6 nej-röster finner ordförande att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 1 till protokollet.

Beslut

Bolagsordning, ägaranvisning och samverkansavtal för Almi Nord AB fastställs.

Region Västerbottens ägaranslag till Almi Nord AB 2025 fastställs att vara densamma 
som föregående år.

Regionstyrelsens ordförande får i uppdrag att teckna samverkansavtalet för Region 
Västerbottens räkning.

Reservation 

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig till 
förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Förslag, Bolagsordning för Almi Nord AB
 Förslag, Samverkansavtal avseende Almi Nord AB
 Förslag, Ägaranvisning Almi Nord AB
 §149 RUN Bolagsordning, samverkansavtal, ägaranvisning och ägaranslag 

2025 för Almi Nord AB, sammanträdesdatum 241010
 Uppsägning av samverkansavtal avseende Almi Företagspartner Nord AB
 Överenskommelse om anslag 2025 Almi Nord AB
 Skrivelse, FAQ - Almis nya struktur
 §232 RS Bolagsordning, samverkansavtal, ägaranvisning och ägaranslag 2025 

för Almi Nord AB
 Yrkande SD Almi Nord AB
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§ 191 Revidering av bolagsordning och aktieägaravtal för Science Park 
i Umeå AB
RS 1907-2024

Sammanfattning

Under 2023 och 2024 pågår ett utvecklingsarbete med de innovationsbolag i Umeå 
där Region Västerbotten är delägare. Som ett led i det arbetet har förändringar i 
bolagens styrelsesammansättningar gjorts. Vid sammanträdet 240423 tog 
regionfullmäktige ställning till ändringar i bolagsordningen för Science park i Umeå AB 
(RS 1918 2023). Efter handläggning på bolagsverket har det framkommit ytterligare 
behov av revidering. Ändringarna är förtydliganden som krävs för att uppnå 
formaliakrav i bolagsverkets handläggning av den nya bolagsordningen och ligger i 
linje med det beslut som tidigare fattats av regionfullmäktige. En ny förändring är 
klargörandet att det endast är Umeå kommun som utser lekmannarevisor och inte 
både Regionen och Umeå kommun. Till följd av ändringen i bolagsordningen krävs 
också förändring av aktieägaravtalet för att skapa samstämmighet mellan 
dokumenten. Se särskild bilaga om aktieägaravtalet.

Förslag till ny lydelse av §9:
Styrelsen ska bestå av fem-sju (5-7) ordinarie ledamöter, varav fullmäktige i Umeå 
kommun, fullmäktige i Region Västerbotten samt Umeå universitet Holding AB utser 
en vardera. Övriga 2-4 ledamöter utses av bolagsstämman. Bolagsstämman 
fastställer styrelsen. Bolagsstämman beslutar om ordförande och vice ordförande.

Förslag till ny lydelse av §11:
Bolaget ska ha en lekmannarevisor. Lekmannarevisorn utses utan ersättare av 
Kommunfullmäktige i Umeå kommun. Dennes granskning ska tillgängliggöras för 
Region Västerbotten. Valet av lekmannarevisor sker för tiden från den bolagsstämma 
som inträffar närmast efter det val till fullmäktige ägt rum till och med den 
bolagsstämma som inträffar närmast efter följande val till kommunfullmäktige.

I §13 föreslås en ändring av punkt 13:
Val av styrelseledamöter jämte information om kommun- och regionfullmäktiges samt 
Umeå universitets styrelseval. Samt i förekommande fall information om vald/a 
revisor/er och revisorssuppleant/er.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar att godkänna de föreslagna 
ändringarna i bolagsordningen och aktieägaravtalet för Science Park i Umeå AB.

Beslut

Att godkänna de föreslagna ändringarna i bolagsordningen och aktieägaravtalet för 
Science Park i Umeå AB.

Beslutsunderlag

 Bolagsordning för Science Park i Umeå
 Tjänsteskrivelse, Ny Bolagsordning - Science Park i Umeå AB
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 Ändring av aktieägaravtal för Science Park i Umeå AB
 Reviderad bolagsordning Science Park
 §233 RS Revidering av bolagsordning och aktieägaravtal för Science Park i 

Umeå AB
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§ 192 Översyn av arvoden inom kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg
RS 1760-2024

Sammanfattning

Kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg, KSA, med säte i Umeå, har inkommit 
med en framställan om att Region Västerbotten ska besluta om ett tillägg till det beslut 
som fattades den 16 februari 2016 gällande arvoden för kommunalförbundet 
styrelseledamöter och revisorer. 

När förbundsordningen utformades första gången 2016 gjordes en hänvisning till att 
följa arvodesreglemente där KSA har sitt säte. Kort därefter uppmärksammades att 
landstingets reglemente inte fullt ut var tillämpligt för förtroendeuppdrag i Svenskt 
Ambulansflyg. Landstingsfullmäktigen i Västerbotten antog då ett beslut i frågan (VLL 
44-2016).

I beslutet ingick inte några arvoden för presidium, ledamöter, ersättare i 
förbundsfullmäktige och kommunalförbundets styrelse har därför inkommit med 
framställan om kompletterande beslut.

Följande arvoden (anges i prisbasbelopp- pbb) föreslås;
- Årsarvode för vice ordförande i styrelsen: 75 % av pbb, ändring från nuvarande 37 % 
av pbb
- Årsarvode för ordförande i förbundsfullmäktige: 50 % av pbb
- Årsarvode för vice ordförande: 12 % av pbb
- Sammanträdesarvoden för förbundsfullmäktiges ledamöter (dagarvode): 2 % av pbb

Av skrivelsen framgår att Svenskt Ambulansflyg har för avsikt att vid nästa revidering 
av sin förbundsordning inarbeta regler om arvoden, och att regionens beslut endast 
ska gälla fram tills dess att revideringen är genomförd. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsens föreslår att regionfullmäktige beslutar

Att, som ett tillägg till beslut fattat i landstingsfullmäktige 16 februari 2016, § 23, anta 
följande årsarvoden för förtroendevalda i kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg 
(anges i prisbasbelopp);

- Årsarvode för vice ordförande i styrelsen: 75 % av pbb

- Årsarvode för ordförande i förbundsfullmäktige: 50 % av pbb

- Årsarvode för vice ordförande i förbundsfullmäktige: 12 % av pbb

- Sammanträdesarvoden för ledamöter och ersättare i förbundsfullmäktige: 2 % av 
pbb
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Beslutet gäller fram till dess att ny förbundsordning för Svenskt Ambulansflyg är 
antagen som reglerar förbundets arvoden.

 

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Petter Nilsson (SD), Richard Carstedt (S) och Lilian 
Nilsson (V).

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till förslagen till förändring med tillägg att:
”förtroendevald som genom sina andra samvägda uppdrag uppnår tjänstgöringsgrad 
om 1.0 ej ska uppbära ytterligare arvode genom uppdrag inom förbund eller bolag. (se 
aktbilaga)

Richard Carstedt (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Lilian Nilsson (V) yrkar avslag på förslaget. (se aktbilaga)

Beslutsgång

Ordförande ställer de tre förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Att, som ett tillägg till beslut fattat i landstingsfullmäktige 16 februari 2016, § 23, anta 
följande årsarvoden för förtroendevalda i kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg 
(anges i prisbasbelopp);

- Årsarvode för vice ordförande i styrelsen: 75 % av pbb

- Årsarvode för ordförande i förbundsfullmäktige: 50 % av pbb

- Årsarvode för vice ordförande i förbundsfullmäktige: 12 % av pbb

- Sammanträdesarvoden för ledamöter och ersättare i förbundsfullmäktige: 2 % av 
pbb

Beslutet gäller fram till dess att ny förbundsordning för Svenskt Ambulansflyg är 
antagen som reglerar förbundets arvoden.

Anmälan av jäv

Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C), och Anna-Lena 
Danielsson (S) anmäler jäv och deltar inte i ärendets handläggning eller beslut. 
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Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig till 
förmån för eget förslag.

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse Översyn av arvoden inom kommunalförbundet Svenskt 
Ambulansflyg

 §58 Protokollsutdrag med beslut – Uppdrag översyn Arvode 240815
 Skrivelse från Kommunförbundet Svenskt Ambulansflyg, KSA gällande översyn 

arvode för styrelseledamöter och revisorer
 Bilaga, §23, Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg, arvodering av styrelse 

och revision, Landstingsfullmäktiges beslut 2016
 Bilaga, Protokoll från Förbundsstyrelse Kommunal Svenskt Ambulansflyg (KSA)
 §234 RS Översyn av arvoden inom kommunalförbundet Svenskt Ambulansflyg
 Yrkande V arvoden KSA
 Yrkande SD arvoden Svenskt Ambulansflyg
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§ 193 Justering av kollektivtrafiktaxan från och med 2025-01-01
RS 1989-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige fastställer årligen en justering av kollektivtrafiktaxan för 
regiontrafiken. Förslag till justering av taxan från och med 2025-01-01 är 3,5 %. Den 
simuleringsmodell som Länstrafiken använder indikerar att taxehöjningen inte bör 
generera någon större påverkan på resandet. Under våren 2024 i samband med 
budgetarbetet för 2025 så användes en höjning av regiontrafiktaxan om 3,5 % som 
beräkningsgrund för resenärsintäkterna. I beredningen inför beslut om justering av 
taxan från och med 2025-01-01 finns inga faktorer som gör att annan höjning av taxan 
föreslås.

Intäktsbudgeten för regiontrafiken innebär vid en höjning med 3,5 % en intäktsökning 
om 4 Mkr för 2025.

Norrlandsresan är en gemensam taxa mellan de fyra norrlandslänen för att möjliggöra 
resor över länsgränserna. Det är önskvärt att förändringar av norrlandsresans taxa 
och taxan för regiontrafiken inom Västerbotten följs åt.

Justering av Norrlandsresans taxa förslås till 3,5 % från och med 2025-01-01. 
Eftersom Norrlandsresan är en gemensam produkt med övriga norrlandslän så 
behöver samtliga län fatta likalydande beslut avseende justering av taxan. Om övriga 
län ej fattar likalydande beslut så sker ej någon justering av Norrlandsresans taxa.

Samverkansavtal finns mellan Regionala kollektivtrafikmyndigheten och Trafikverket 
om flygtransfer mellan tre kommuncentra och närmaste flygplats med syfte att skapa 
bättre tillgänglighet för dessa orter. Flygtransfer finns mellan Dorotea och Vilhelmina 
flygplats, Åsele och Vilhelmina flygplats samt mellan Sorsele och Arvidsjaur flygplats. 
Taxan för flygtransfern har inte justerats på flera år och behov finns nu att göra en 
justering av den. Förslag är att justera taxan enligt förslag som förankrats med 
berörda kommuner samt Trafikverket. I samband med prisjusteringen föreslås även att 
familjebiljett införs för flygtransfern mellan Sorsele samhälle och Arvidsjaurs flygplats.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar:

Regiontrafiktaxan höjs med 3,5 % från och med 2025-01-01.

Norrlandsresans taxa höjs med 3,5 % från och med 2025-01-01 om likalydande beslut 
fattas av övriga tre län inom Norrlandsresesammarbete.

Taxan för flygtransfersträckorna höjs från och med 2025-01-01, till 250 kr för 
vuxenbiljett, 125 kr för ungdomsbiljett 7 – 19 år samt familjebiljett till 500 kr, samt att 
införa familjebiljett även för flygtransfern till/från Sorsele.
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Beslut

Regiontrafiktaxan höjs med 3,5 % från och med 2025-01-01.

Norrlandsresans taxa höjs med 3,5 % från och med 2025-01-01 om likalydande beslut 
fattas av övriga tre län inom Norrlandsresesammarbete.

Taxan för flygtransfersträckorna höjs från och med 2025-01-01, till 250 kr för 
vuxenbiljett, 125 kr för ungdomsbiljett 7 – 19 år samt familjebiljett till 500 kr, samt att 
införa familjebiljett även för flygtransfern till/från Sorsele.

Beslutsunderlag

 Beräkningsunderlag från Länstrafiken i Västerbotten angående Justering av 
kollektivtrafiktaxan från och med 250101

 Förvaltningens tjänsteskrivelse angående Justering av kollektivtrafiktaxan från 
och med 250101

 §144 RUN, Justering av kollektivtrafiktaxan från och med 250101, 
sammanträdesdatum 241010

 §236 RS Justering av kollektivtrafiktaxan från och med 2025-01-01
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§ 194 Tandvårdstaxa 2025
RS 1909-2024

Sammanfattning

Folktandvården i Västerbotten har sedan 2012 haft uppdraget från fullmäktige 
att basera sina årliga justeringar av tandvårdstaxan på Tandvårds- och
Läkemedelsförmånsverkets (TLV) referenspriser och dess justeringar.

Ett förslag till ny tandvårdstaxa för perioden 15 januari 2025 till och med 14 januari 
2026 har upprättats. Taxorna för allmäntandvård och specialisttandvård föreslås under 
2025 kvarstå enligt 2024 års taxor då prognosen för LPIK inte innebär någon 
uppräkning under 2025. Ett
par nya åtgärder från TLV tillkommer 2025.

Helgjourtaxan föreslås kvarstå enligt tidigare beslut.

Taxorna för lokala åtgärder, vilka inte ingår i det statliga tandvårdsstödet, föreslås 
även de kvarstå enligt 2024 års taxor, med ett tillägg av ett par nya åtgärder 2025. 
Den interna taxa som reglerar åtaganden mellan regioner föreslås kvarstå enligt 2024.

Beslut om ersättning för munhälsobedömning vid uppsökande verksamhet 
och utbildning av omsorgspersonal beslutas av regionstyrelsen.

Hälso- och sjukvårdsnämnden har berett ärendet 2024-10-23, § 199. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Ny tandvårdstaxa för perioden 15 januari 2025 till och med 14 januari 2026 fastställs 
enligt upprättat förslag.

Upprättat förslag till tandvårdstaxa fastställs att gälla för Folktandvården Västerbotten 
under tiden 15 januari 2025 till och med 14 januari 2026.

Den interna taxan som reglerar åtaganden mellan regioner fastställs att gälla enligt 
upprättat förslag från 15 januari 2025 till och med 14 januari 2026.

Efter 2025 års fastställande av tandvårdstaxan sker en årlig indexuppräkning av 
tandvårdstaxan med LPIK.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M) och Anna-Lena Danielsson 
(S). 

Nicklas Sandström (M) yrkar att taxan ska höjas med ytterligare 3 %.
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Anna-Lena Danielsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Ny tandvårdstaxa för perioden 15 januari 2025 till och med 14 januari 2026 fastställs 
enligt upprättat förslag.

Upprättat förslag till tandvårdstaxa fastställs att gälla för Folktandvården Västerbotten 
under tiden 15 januari 2025 till och med 14 januari 2026.

Den interna taxan som reglerar åtaganden mellan regioner fastställs att gälla enligt 
upprättat förslag från 15 januari 2025 till och med 14 januari 2026.

Efter 2025 års fastställande av tandvårdstaxan sker en årlig indexuppräkning av 
tandvårdstaxan med LPIK.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot förslaget till förmån för eget 
förslag.

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse gällande Tandvårdstaxa Folktandvården 2025
 Bilaga 1 gällande tandvårdstaxa 2025-01-15 --2026-01-14
 Bilaga 2 gällande Tandvårdstaxa - Interntaxa 2025-01-15 -- 2026-01-14
 Protokoll § 199 gällande Tandvårdstaxa 2025
 §237 RS Tandvårdstaxa 2025
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§ 195 Översyn av taxor och avgifter inom Region Västerbotten
RS 1917-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige beslutar om belopp och regler för patientavgifter som avser 
sjukvård och för avgifter avseende hälsovård inklusive intyg. I hälso- och 
sjukvårdslagen regleras det högkostnadsskydd som anger det högsta avgiftstak som 
regionerna årligen får ta ut av en person för de sammanlagda patientavgifterna för 
hälso- och sjukvård och viss tandvård, samt den högsta avgift som får tas ut per 
vårddygn. Högkostnadsskyddet är för närvarande 1400 kr och vårdavgiften per 
vårddygn 130 kronor. Utöver detta finns i region Västerbotten ett maxkostnadstak (om 
högst 1 200 kr per 30-dagarsperiod).

Inom Region Västerbotten gjordes en större översyn av taxor och avgifter under 2016, 
vilket bl.a resulterade i förenkling av avgifterna genom införande av en enhetstaxa för 
samtliga besök i öppenvården, oaktat yrkeskategorin. I syfte att stimulera nyttjande av 
digitala vårdbesök, infördes något år senare en lägre avgift för dessa. Inför 2024 har 
några av regionens avgifter setts över, och bl.a har den s.k. enhetstaxan höjts från 
200 kr till 300 kr, vilket även gäller avgiften för uteblivna besök. I samband med detta 
höjdes även avgiften för digitala besök från 100 kr till 200 kr.

Utöver detta har inga större förändringar gjorts i regelverket, och i takt med 
kostnadsökningar samt att regionen idag erbjuder mer diversifierade vårdtjänster, är 
bedömningen att det funnits behov av en översyn på området.

Hälso- och sjukvårdsnämnden beslutade i december 2023 om att ge 
förvaltningschefen i uppdrag att genomföra en översyn av regionens taxor och 
avgifter, vilken har gjorts av tjänstepersoner från ekonomistaben (kundfaktureringen), 
hälso- och sjukvårdsförvaltningens stab, beställarenheten samt kanslienheten, 
tillsammans med berörda verksamheter.

I översynen av regionens avgifter och taxor har faktorer och frågor som exempelvis 
enkelhet kring avgiftsnivåer för medborgare och verksamhet, administrationskostnad 
kontra intäktsökning, kostnadsökningar inom området (inflation), omvärldsbevakning 
(avgifter i övriga regioner) samt hur Avgifters påverkan på ersättningsmodellen för 
Hälsoval primärvård beaktats.

Utredningen har resulterat i följande förslag till nya taxor och avgifter inför 2025;
1. Avgifter vid besök på akutmottagningen/ primärvårdsjouren höjs till 500 kr. Även 
besök vid sjukstugor utanför ordinarie öppettider (08.00- 17.00 vardagar) höjs till 500 
kr.
2. Vård och behandling som sker i hemmet oavsett profession, mobila team och 
ambulansen – tydliggörande att avgift på 300 kr tas ut (enligt tidigare beslut)
3. Det regionala maxkostnadstaket inom sluten vården (om högst 1 200 kr per 30-
dagarsperiod)
tas bort.
4. Avgift för uteblivet/sent avbokade besök
Avgiften höjs till 500kr + 50 kr administrativ avgift. Vid planerade operationer höjs 
avgiften till 1000 kr + administrativ avgift 50 kr.
5. Kostnad vid skyndsam receptförnyelse (på patientens begäran)
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Huvudprincipen om avgiftsfri receptförnyelse kvarstår. Vid fysisk eller digitalt besök 
gäller ordinarie patientavgift på 300 respektive 200 kr. Den särskilda avgift som finns 
idag, för skyndsam receptförnyelse, tas bort.
6. Avgift vid intyg- beskrivningar samt avgifter justeras enligt förslag 1–5.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Att anta följande nya avgifter;

1. Att avgift för besök på akutmottagning, primärvårdsjouren och sjukstugorna efter 
kontorstid skall vara normal patientavgift på 300 kronor.
2. Vård och behandling som sker i hemmet oavsett profession, mobila team och 
ambulansen – tydliggörande att avgift på 300 kr tas ut (enligt tidigare beslut).
3. Att det regionala maxkostnadstaket för inneliggande patienter ändras så att avgift ej 
tas ut efter sammanlagd vistelse på mer än 15 dagar per 30-dagarsperiod.
4. Att personer som tvångsvårdas inte skall erlägga avgift för inneliggande vård.
5. Avgift för uteblivet/sent avbokade besök
Avgiften höjs till 500kr + 50 kr administrativ avgift. Vid planerade operationer höjs 
avgiften till 1000 kr + administrativ avgift 50 kr.
6. Kostnad vid skyndsam receptförnyelse (på patientens begäran)
Huvudprincipen om avgiftsfri receptförnyelse kvarstår. Vid fysisk eller digitalt besök 
gäller ordinarie patientavgift på 300 respektive 200 kr. Den särskilda avgift som finns 
idag, för skyndsam receptförnyelse, tas bort.
7. Avgift vid intyg- beskrivningar samt avgifter justeras enligt förslag 1–5.

De nya avgifterna gäller fr.o.m 1 januari 2025.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M), Peter Olofsson (S), Birgitta 
Burström (L), Jonas Karlberg (V), Petter Nilsson (SD), Betty-Ann Nilsson (KD), Ewa-
May Karlsson (C), Hans Brettschneider (MP), Maria Lundqvist Brömster (L) och Eva 
Arvidsson (V). 

Nicklas Sandström (M), med stöd av Betty-Ann Nilsson (KD), Ewa-May Karlsson (C) 
och Maria Lundqvist Brömster (L), yrkar bifall till M, C, KD och L:s förslag. 

Peter Olofsson (S), med stöd av Hans Brettschneider (MP) och Jonas Karlberg 
(V), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att regionfullmäktige beslutar 
enligt regionstyrelsens förslag till beslut.
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Beslut

Att anta följande nya avgifter;

1. Att avgift för besök på akutmottagning, primärvårdsjouren och sjukstugorna efter 
kontorstid skall vara normal patientavgift på 300 kronor.
2. Vård och behandling som sker i hemmet oavsett profession, mobila team och 
ambulansen – tydliggörande att avgift på 300 kr tas ut (enligt tidigare beslut).
3. Att det regionala maxkostnadstaket för inneliggande patienter ändras så att avgift ej 
tas ut efter sammanlagd vistelse på mer än 15 dagar per 30-dagarsperiod.
4. Att personer som tvångsvårdas inte skall erlägga avgift för inneliggande vård.
5. Avgift för uteblivet/sent avbokade besök
Avgiften höjs till 500kr + 50 kr administrativ avgift. Vid planerade operationer höjs 
avgiften till 1000 kr + administrativ avgift 50 kr.
6. Kostnad vid skyndsam receptförnyelse (på patientens begäran)
Huvudprincipen om avgiftsfri receptförnyelse kvarstår. Vid fysisk eller digitalt besök 
gäller ordinarie patientavgift på 300 respektive 200 kr. Den särskilda avgift som finns 
idag, för skyndsam receptförnyelse, tas bort.
7. Avgift vid intyg- beskrivningar samt avgifter justeras enligt förslag 1–5.

De nya avgifterna gäller fr.o.m 1 januari 2025.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.

Ajournering

Regionfullmäktige ajournerar sig mellan 11.30-12.45 för utdelning av kulturstipendium 
2024 samt lunch. 

Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse, Nya avgifter och taxor 2025
 §175 HSN Nya avgifter och taxor 2025
 Information, Översyn av taxor och avgifter inom Region Västerbotten, Uppdrag 

2024
 Promemoria, Översyn taxor och avgifter i Region Västerbotten 2025
 Sammanställning, Patientavgifter i öppen hälso- och sjukvård år 2024
 §238 RS Översyn av taxor och avgifter inom Region Västerbotten
 Yrkande taxor M C KD L
 S V MP Yrkande avgifter
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§ 196 Motion nr 10-2024 från Åsa Ågren Wikström (M). Uppdatera 
resepolicyn i Region Västerbotten och välj bioflygbränsle som 
standard vid flygresor
RS 908-2024

Sammanfattning

Åsa Ågren Wikström (M) lämnade in en motion med rubriken "Uppdatera resepolicyn i 
Region Västerbotten och välj bioflygbränsle som standard vid flygbränsle" vid 
regionfullmäktige den 23-24 april. I motionens beskrivs det att enligt den nu gällande 
resepolicyn ska buss och tåg vara förstahandsalternativ, även vid längre resor utanför 
vårt län. Motionären föreslår att regionen uppdaterar resepolicyn så att flyget ses som 
ett likvärdigt alternativ vid resor samt att inköp av hållbart flygbiobränsle kopplas till 
flygbiljetten. 

Ett svar på motionen har upprättats. Att göra flyget likvärdigt andra trafikslag skulle 
inte bidra till att minimera miljö- och klimatpåverkan, som regionfullmäktige har tagit 
beslut om. Trots resepolicyns nuvarande skrivning görs många fler flygresor än 
tågresor, även till orter där tåg är ett alternativ. 

Motionen bordlades vid regionfullmäktige 2024-09-24, § 166.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Att avslå att-sats 1.

Att anse att att-sats 2 är besvarad.

Överläggningar samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Åsa Ågren Wikström (M), Emma Lindqvist (MP), Lars 
Forsgren (SD), Veronica Kerr (KD), Carina Sundbom (C), Jonas Karlberg (V), Maria 
Lundqvist Brömster (L), Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M), Petter Nilsson 
(SD), Anders Hettinger (KD), Ulf Björk (S), Mariam Salem (MP) och Hans 
Brettschneider (MP). 

Åsa Ågren Wikström (M), med stöd av Veronica Kerr (KD), Carina Sundberg (C), 
Maria Lundqvist Brömster (L), Nicklas Sandström (M) och Anders Hettinger (KD), 
yrkar bifall till motionen.

Emma Lindqvist (MP), med stöd av Jonas Karlberg (V), Peter Olofsson (S), Ulf Björk 
(S), Mariam Salem (MP) och Hans Brettschneider (MP), yrkar bifall till 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Lars Forsgren (SD), med stöd av Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till att-sats 1 och 
avslag till att-sats 2. 
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Beslutsgång

Ordförande ställer de tre förslagen mot varandra och finner att 
regionfullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstnings begärs. Ordförande meddelar att regionstyrelsens förslag är 
huvudförslag.

Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Åsa Ågren Wikström förslag och Lars Forsgrens förslag ställs mot varandra för att 
utse ett motförslag, som därefter ställs mot regionstyrelsens förslag.

Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång i huvudomröstningen;
Ja-röst för regionstyrelsens förslag.
Nej-röst för det förslag som fullmäktige utser till motförslag.

Beslutsgång om motförslag

Åsa Ågren Wikström mfl.s förslag och Lars Forsgrens mfl:s förslag ställs mot varandra 
och ordförande finner att fullmäktige beslutar att utse Åsa Ågren Wikströms förslag till 
motförslag i huvudomröstningen.

Omröstningsresultat i huvudomröstningen

Med 43 ja-röster. 25 nej-röster och 2 som avstår, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 2 till protokollet.

Beslut

Att avslå att-sats 1.

Att anse att att-sats 2 är besvarad.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 §180 RS Motion nr 10-2024 från Åsa Ågren Wikström (M). Uppdatera 
resepolicyn i Region Västerbotten och välj bioflygbränsle som standard vid 
flygresor

 Svar på motion nr 10-2024 Uppdatera resepolicyn i Region Västerbotten och 
välj bioflygbränsle som standard vid flygresor

 Förvaltningens svar till Uppdatera resepolicyn i Region Västerbotten och välj 
bioflygbränsle som standard vid flygresor
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 Motion nr10-2024 från Åsa Ågren Wikström (M), Uppdatera resepolicyn i 
Region Västerbotten och välj bioflygbränsle som standard vid flygresor
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§ 197 Motion nr 21-2023 från Betty-Ann Nilsson (KD). Barns rätt till en 
god synutveckling
RS 1009-2023

Sammanfattning

Betty-Ann Nilsson KD lämnade in en motion med rubriken Barns rätt till en god 
synutveckling, vid regionfullmäktige den 24 juni 2023. I motionen föreslås att 
nuvarande bidragssystem ses över, barn upp till 8 år erhåller kostnadsfria glas och 
barnkonventionen efterlevs. 

Ett motionssvar har upprättats, i vilket det framgår att den politiska majoriteten är 
positiva till motivet med motionen, men inte ser någon möjlighet att införa ett ändrat 
glasögonbidrag under rådande ekonomiska förutsättningar. Ett ändrat glasögonbidrag 
bör också innebära framtagande av ett nytt nationellt regelverk på området.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar 

Motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Betty-Ann Nilsson (KD), Jonas Karlberg, Maria 
Eriksson (KD), Anders Hettinger (KD), Anna-Lena Danielsson (S) och Petter Nilsson 
(SD).

Betty-Ann Nilsson (KD), med stöd av Anders Hettinger (KD, yrkar bifall till motionen.

Jonas Karlberg (V), med stöd av Petter Nilsson (SD), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag.

Beslut

Motionen avslås.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Kristdemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.
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Beslutsunderlag

 Motion nr 21-2023 från Betty-Ann Nilsson (KD), Barns rätt till en god 
synutveckling

 Sakunderlag, Motion nr 21-2023, Barns rätt till en god synutveckling
 Yttrande, Motion nr 21-2023, Barns rätt till en god synutveckling
 §176 HSN Motion nr 21-2023 - Barns rätt till en god synutveckling
 §223 RS Motion nr 21-2023 från Betty-Ann Nilsson (KD). Barns rätt till en god 

synutveckling
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§ 198 Motion nr 28-2023 från Nicklas Sandström (M) m.fl:s. Bestämd 
andel klinisk tjänstgöring för nya chefskap i regionen
RS 1557-2023

Sammanfattning

Nicklas Sandström (M), Ewa-May Karlsson (C), Hans-Inge Smetana (KD) och Maria 
Lundqvist Brömster (L) lämnade in en motion med rubriken Bestämd andel klinisk 
tjänstgöring för nya chefskap i regionen, vid regionfullmäktige den 19 september 2023. 
I motionen föreslås att uppdra till Regionstyrelsen samt hälso- och sjukvårdsnämnden 
att alla nya administrativa tjänster som tillsätts med sjukvårdsutbildad personal skall 
innehålla en bestämd andel klinisk tjänstgöring.

Ett motionssvar har upprättats, i vilket det bl.a. framgår att det kan finnas chefstjänster 
och situationer där det är både lämpligt och motiverat att man som chef deltar i kliniskt 
arbete. Men att ha ett ett skallkrav på kliniskt arbete som en del av uppdraget, anses 
inte vara förenligt med att skapa förutsättningar för ett gott ledarskap. Det skulle 
dessutom kunna innebära att regionen exkluderar personer med rätt förmågor och 
engagemang för att bli duktiga chefer och ledare, samt att det kan finnas risk för att 
chefsuppgifter prioriteras bort för att istället lösa den dagliga driften i 
vårdverksamheten.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Att motionen anses besvarad.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Nicklas Sandström (M), Peter Olofsson (S), Eva 
Arvidsson (V), Anders Hettinger (KD), Ewa-May Karlsson (C), Håkan Nilsson 
(S), Birgitta Burström (L) och Maria Lundqvist Brömster (L).

Nicklas Sandström (M), med stöd av Ewa-May Karlsson (C), Birgitta Burström (L) och 
Maria Lundqvist Brömster (L), yrkar bifall till motionen.

Peter Olofsson (S), med stöd av Håkan Nilsson (S), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Omröstning begärs. Fullmäktige godkänner följande beslutsgång;

Ja-röst för bifall till regionstyrelsens förslag.
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Nej-röst för bifall till motionen.

Omröstningsresultat

Med 44 ja-röster, 24 nej-röster och 2 som är frånvarande, finner ordförande att 
fullmäktige beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 3 till protokollet.

Beslut

Att motionen anses besvarad.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.

Beslutsunderlag

 Motion nr 28-2023 från Allians i Västerbotten (M, KD, L, C), Bestämd andel 
klinisk tjänstgöring för nya chefskap i regionen

 Yttrande, Motion nr 28-2023, Bestämd andel klinisk tjänstgöring för nya 
chefskap i regionen

 Sakunderlag, Motion nr 28-2023, Bestämd andel klinisk tjänstgöring för nya 
chefskap i regionen

 §177 HSN Motion nr 28-2023 - Bestämd andel klinisk tjänstgöring för nya 
chefskap i regionen

 §224 RS Motion nr 28-2023 från Allians i Västerbotten (M, KD, L, C), Bestämd 
andel klinisk tjänstgöring för nya chefskap i regionen
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§ 199 Motion nr 6-2024 från Ewa-May Karlsson (C). Utred behovet av en 
barnberedskapslinje i Lycksele
RS 680-2024

Sammanfattning

Ewa-May Karlsson (C) lämnade in en motion med rubriken Utred behovet av 
barnläkarberedskapslinje i Lycksele, vid regionfullmäktige den 24 april 2024. I 
motionen föreslås att utreda införandet av en barnläkarberedskapslinje vid Lycksele 
sjukhus och att utredningen genomförs och redovisas under året 2024.

Ett motionssvar har upprättats, i vilket det bland annat framgår att barn- och 
ungdomsmedicin bakjourslinjer är tillgängliga på samma sätt som vid akutbesök vid 
kusten, och att särskild anpassning till Södra Lapplands behov finns i form av 
väletablerade digitala lösningar. Begränsade volymer av pediatriska akutvårdsbesök 
och lågt antal vårdkrävande nyfödda skulle göra en särskild barnmedicinsk 
beredskapslinje mycket kostsam per besökstillfälle, samt innebära svårigheter att 
kunna upprätthålla kompetens och tillfredsställande arbetsuppgifter för det antal 
barnläkare som skulle krävas. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Att motionen avslås.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Ewa-May Karlsson (C), Anna-Lena Danielsson (S), 
Maria Kristoffersson (C) och Petter Nilsson (SD). 

Ewa-May Karlsson (C), med stöd av Maria Kristoffersson (C), yrkar bifall till motionen.

Anna-Lena Danielsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslutsgång

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Att motionen avslås.

Reservation

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Centerpartiet och Liberalerna reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Ewa-May Karlssons mfl:s förslag.
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Beslutsunderlag

 Motion nr 6-2024 från Ewa-May Karlsson (C), Utred behovet av en 
barnberedskapslinje i Lycksele

 Motionssvar - Motion 6-2024 - Utred en barnberedskapslinje i Lycksele
 §200 HSN Motion nr 6-2024 - Utred behovet av en barnberedskapslinje i 

Lycksele
 Sakunderlag - Motion 6-2024 - Utred en barnberedskapslinje i Lycksele
 §225 RS Motion nr 6-2024 från Ewa-May Karlsson (C), Utred behovet av en 

barnberedskapslinje i Lycksele

51 (107)

Comfact Signature Referensnummer: 172867SE



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-11-26--27

Utdragsbestyrkande

§ 200 Fråga nr 14-2024 från Petter Nilsson (SD). Stöd till Northvolt 
Skellefteå
RS 1797-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§143-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en fråga 
till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med följande lydelse;

"Kommer Regionen fortsatt lägga mer pengar på Northvolt?

Regionen har länge signalerat att man har stora behov till följd av 
Northvoltetableringen. Utöver presumtiva ökade behov för sjukvård har fokus hamnat 
på regional utveckling. Särskilt har kompetensförsörjning kommit att hamna i fokus.

Nu har Northvolt tillkännagivit att man tills vidare slutar tillverka katoder i Skellefteå. 
Ett tråkigt besked, vilket förstås oroar både kommun- och regioninvånare. Likväl som 
skattebetalare, framtida pensionärer och människor i Sverige.

En följd av det är rimligen att man framöver inte ser samma behov av rekrytering. 
Tvärtom har Northvolt meddelat att neddragningar kommer att följa.

Med anledning av ovanstående ställer jag följande fråga till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson:

 Kommer Regionen fortsatt lägga ut mer skattepengar på projekt kopplade till 
Northvolt trots Northvolts ändrade planer?"

Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat besvarandet av 
frågan till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt. Svaret som 
lämnas muntligt har följande lydelse;

"Region Västerbotten har inom ramen för det regionala utvecklingsansvaret ett särskilt 
uppdrag att arbeta med kompetensförsörjning. Uppdraget är reglerat i både lag och 
förordning. Kompetensförsörjning är kanske den enskilt största utmaningen för tillväxt 
och utveckling i Västerbotten. Både privat och offentlig sektor har stora behov av 
arbetskraft och behoven förväntas öka ytterligare kommande år.

Vägledande för Region Västerbottens arbete är den Agenda för kompetensförsörjning 
som tagits fram och innehåller olika utvecklingsområden med fokus på 
kompetensförsörjning, utbildning och matchning. En viktig finansieringskälla för att 
genomföra Agendan är EU:s strukturfondsprogram och statliga medel för regionalt 
utvecklingsarbete. Projekt med fokus på kompetensförsörjning kan rikta sig till redan 
anställda, arbetssökande, stöd till arbetsgivare etc. Projekten används för att stärka 
kapaciteten och att utveckla nya arbetssätt och metoder.

Den regionala utvecklingsförvaltningen kommer fortsätta arbetet för en fungerande 
arbetsmarknad och kompetensförsörjning. Arbetet med kompetensförsörjning är 
aktuellt både i tider med snabb expansion och i tider med stora varsel, konkurser och 
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uppsägningar. Däremot behöver åtgärder anpassas efter rådande situation för att 
möta de behov av marknadskompletterande insatser som uppstår."

Sedan Petter Nilsson (SD) och Richard Carstedt (S) yttrat sig, förklaras frågan vara 
besvarad. 
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§ 201 Fråga nr 15-2024 från Petter Nilsson (SD). Utbetalningar till 
projekt som utreds för fusk
RS 1799-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§143-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en fråga 
till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"I ljuset av att det förekommit projekt som utreds för bidragsfusk vill jag fråga 
regionstyrelsens ordförande, Peter Olofsson (S) följande:

 Är Region Västerbotten redo att pausa utbetalningar till projekt – vars 
ansökningsunderlags riktighet utreds av polis?"

Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat besvarandet av 
frågan till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt. Svaret som 
lämnas muntligt har följande lydelse;

"En organisation som har beviljats stöd för ett utvecklingsprojekt rapporterar under 
projektperioden till Region Västerbotten om hur projektet går och vilka resultat det har 
gett. Projektstöd betalas ut i efterhand efter redovisning av de faktiska utgifterna för 
projektet. Vid granskning av ansökan om utbetalning från projektägaren kontrolleras 
att det stöd som beviljats går till de aktiviteter/kostnader som finns i beslutet och att 
ev. villkor som finns följs. Projektägaren bifogar ekonomiska underlag samt en 
lägesrapportering och underlag till fakturorna såsom deltagarlistor och inbjudningar/ 
program till aktiviteter som projektet har finansierat. Stödbeloppet kan ändras ifall 
redovisade kostnader inte godkänns i sin helhet.

I projektmedelsförordningen 13 § står det att den som har fattat ett beslut om bidrag 
för ett projekt får upphäva beslutet helt eller delvis, om

1. bidragsbeslutet har fattats på grund av oriktig, vilseledande eller ofullständig 
uppgift från sökanden,

2. bidragsmottagaren har brutit mot de villkor som gäller för beslutet, eller
3. bidragsmedel har använts i strid mot bestämmelserna i denna förordning.

Om ett beslut upphävs sedan bidrag betalats ut till följd av beslutet får beslutsfattaren 
kräva att bidraget betalas tillbaka helt eller delvis. Återbetalning kan krävas inom tio år 
från det att beloppet betalades ut.

Sammanfattningsvis är svaret att om det finns frågetecken kring ett projekt och dess 
kostnader under projektperioden eller om det finns misstanke om att beslutet fattats 
på oriktig, vilseledande eller ofullständig information tar regionen alltid in 
kompletterande underlag innan kostnader kan godkänna och utbetalningar görs eller 
om beslutet helt ska upphävas."

Sedan Petter Nilsson (SD) och Richard Carstedt (S) yttrat sig, förklaras frågan vara 
besvarad.
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§ 202 Fråga nr 16-2024 från Petter Nilsson (SD).Var företagsstödet till 
följd av Northvolts problem väl genomtänkt?
RS 2050-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§143-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en fråga 
till regionala utvecklingsnämndens ordförande Rickard Carstedt (S) med lydelsen; 

"Region Västerbotten gick tidigare ut med ett företagsstöd i syfte att minska skadan 
underleverantörer – till Northvolt – lidit. Avsikten är förstås lovvärd – men frågan om 
företagsstöd är inte enkel. Det är viktigt att regionen ser till att allmänheten har ett gott 
förtroende för både regionen i sig likväl som den demokratiska strukturen. I det arbete 
man gör behöver man också säkerställa många centrala delar.

Man bör förklara avgränsningen nogsamt. Det vill säga, varför man lyft ur särskilt de 
underleverantörer som påverkats negativt av att ingå avtal med Northvolt. Naturligtvis 
kan juridiska tveksamheter vara ett bekymmer. Därtill, en styreffekt kan bli att framtida 
underleverantörer till en ideologiskt präglad bidragsindustri kan känna ett större mått 
av trygghet – än övrig industri.

Avgränsningen “Northvolts verksamhetsförändringar” bör också förtydligas. Om man 
prompt vill använda sig av begreppet ”verksamhetsförändringar”, gör man det med 
vissa implicita betydelser. Regionen riskerar uppfattas misstänkliggöra Northvolt – för 
att ha kunnat förutse den påverkan deras ”verksamhetsförändring” kunnat få. Är det 
inte mer rimligt att vara specifik?

Avslutningsvis hoppas jag också att man avser att utvärdera stödet i ett senare skede, 
för att få en bild av vad det exakt det lyckats bidra med.

Med anledning av ovanstående vill jag fråga regionala utvecklingsnämndens 
ordförande Richard Carlstedt (S) följande:

 Är stödet väl avgränsat och motiverat?"

Svaret som lämnas muntligt har följande lydelse;

"Regionen har ansvar för de statligt finansierade regionala utvecklingsmedlen som 
bland annat ska användas till att stödja företag med investeringar och omställning. Det 
är viktigt att förtydliga att detta tillfälliga stöd inte är ett stöd till företaget Northvolt, utan 
till de företag i hela länet som drabbas av inställda betalningar och neddragningar. Det 
är ett stöd till små företag upp till 49 anställda och ett maximalt stöd på 500 000 kr per 
företag. Hela syftet med det tillfälliga stödet är att snabbt ge dessa företag en 
möjlighet att ställa om sin verksamhet, hitta nya marknader och under tiden 
kompetensutveckla sin personal och på så sätt undvika följdvarsel och konkurser. 
Bedömningen är således att stödet är väl avgränsat, både i tid och omfattning.

Region Västerbotten har i nära dialog med Skellefteå kommun följt 
händelseutvecklingen i Skellefteå. Dessa bedöms kunna få betydande negativa 
effekter på ekonomi, näringsliv och arbetsmarknad i regionen. Varslen under 2024 är 
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historiskt höga och motsvarar lika många totalt sett som under hela 2020-2023. Som 
ordförande för regionala utvecklingsnämnden beslutade jag att ge regionala 
utvecklingsdirektören i uppdrag att tillsammans med Skellefteå kommun och andra 
relevanta aktörer att kraftsamla för ett omställningspaket med insatser i syfte personer 
att behålla kompetens i Västerbotten för arbete, företagande eller studier. 
Företagsstödet i form av en tillfällig kompetenscheck ska ses mot den bakgrunden och 
är en pusselbit av flera i det omställningspaket som nu tas fram för att mildra 
konsekvenserna för företag och anställda i Västerbotten. Bedömning är således att 
stödet är väl motiverat."

Sedan Petter Nilsson (SD) och Richard Carstedt (S) yttrat sig, förklaras frågan vara 
besvarad.
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§ 203 Fråga nr 17-2024 från Maria Lundqvist-Brömster (L). Har Region 
Västerbotten tillgång till psykolog på varje 
hälsocentral/sjukstuga i länet?
RS 2237-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§179-2024) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får ställa 
en fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson med 
lydelsen; 

"Enligt Socialstyrelsen får många med mild till måttlig psykisk ohälsa hjälp på 
hälsocentraler, men man konstaterar att kvaliteten i omhändertagandet varierar över 
landet. Omhändertagandet haltar på flera sätt. Enligt Socialstyrelsen saknar många 
hälsocentraler legitimerade psykologer. Socialstyrelsen har satt upp en målbild som 
stöd i arbetet med omställningen till nära vård där tillgång till psykolog är en av sex 
punkter i denna målbild.

Min fråga till Hälso-och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) är:

- Har Region Västerbotten tillgång till psykolog på varje hälsocentral/sjukstuga i 
länet?"

Svaret som lämnas muntligt har följande lydelse;

"Det enkla svaret på frågan är nej. Det finns inget krav på psykologkompetens i 
nuvarande hälsoval däremot har många hälsocentraler psykologer och kuratorer 
anställda då det finns ett stort behov.

De krav som finns inom hälsovalet är att hälsocentralen har det primära ansvaret 
d.v.s. är första linjen för bedömning och behandling av psykisk ohälsa för alla 
åldersgrupper. Hälsocentralen ska ha tillgång till behandlare med lägst grundläggande 
psykoterapiutbildning.

Hälsocentralen ska vidare tillhandahålla sjuksköterska med specialistutbildning inom 
psykiatri eller kontaktsköterska med ansvar att samordna vården av patienter med 
psykisk funktionsnedsättning."

Sedan Maria Lundqvist Brömster (L) och Anna-Lena Danielsson (S) yttrat sig, 
förklaras frågan besvarad.
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§ 204 Fråga nr 18-2024 från Jonas Karlberg (V). Resor vid 
Kvarkenrådets styrelsemöten
RS 2274-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§179-2024) har medgett att Jonas Karlberg (V) får ställa en fråga 
till regionala utvecklingsnämndens ordförande Rickard Carstedt (S) med lydelsen;

"- Kommer du driva på för att förlägga Kvarkenrådets styrelsemöten och andra möten 
så att det går att resa till och från dem med färjetrafik/tåg istället för flyg?"

Svaret som lämnas muntligt har följande lydelse; 

"Kvarkenrådet EGTS är en samarbetsorganisation med 37 medlemmar ifrån Sverige 
och Finland. Region Västerbotten är en av dessa medlemmar.

Mycket av arbetet går ut på att man träffas fysiskt för att diskutera gemensamma 
möjligheter och utmaningar och då är det viktigt också att alla känner sig involverade 
och att styrelsen också på plats får se förutsättningar för respektive medlem, träffa 
centrala politiker och tjänstemän ute i medlemsgeografin och då kan inte 
mötesplatserna endast förläggas till orter som lätt nås av tåg/färja.

Målsättningen är alltid att kunna resa med metoder som möjliggör publika transporter 
men regionen kan ju inte påverka hur tidtabeller och agendor ser ut i andra 
organisationer och dessutom i andra länder.  Således måste alla tänkbara 
transportslag vara tillgängliga. 

Vid kommande styrelsemöte flyger delegaterna från Sverige och åker båt hem 
eftersom det passade med tidtabellen bäst."

Sedan Jonas Karlberg (V) och Richard Carstedt (S) yttrat sig, förklaras frågan vara 
besvarad. 
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§ 205 Interpellation nr 28-2024 från Petter Nilsson (SD). Hur mycket 
kostade Almedalen 2024?
RS 1424-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till regionala utvecklingsnämndens ordförande Rickard Carstedt (S) med 
lydelsen; 

"Slöseriombudsmannen anmälde Region Västerbotten till följd av att regionen inte 
lämnat ut handlingar i tid.

Kostnadsstället 6007 ”Externa relationer och strategisk platsutveckling” inom RUN 
hade en total årsbudget om 13 306 000 kr. Hur stor del av detta som sedan kom att 
användas för Almedalen vet jag inte. Antagligen långt ifrån allt. Kan inte svara ifall den 
andelen blivit större eller mindre 2024 – jämfört med 2023.

Kan heller inte svara på hur mycket medel som lagts på arbetstimmar, resor, 
kommunikationskostnader eller andra bikostnader kopplade till Almedalen.

Sverigedemokraterna är skeptiska till all lobbyverksamhet regionen bedriver. Detta 
inklusive Almedalen.

Har ytterst svårt att tro att verksamheterna medför ett mervärde för varken patienter, 
skattebetalare eller vårdpersonal.

Med anledning av ovanstående ställer jag följande fråga till Regionala 
Utvecklingsnämndens ordförande:

 Hur stor är den konsoliderade regionala kostnaden för vår medverkan på 
Almedalen"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"För Region Västerbottens 20 personer är budgeten för resor och logi 398 000 kr. Den 
totala produktionskostnaden inklusive mötesplatsen och mediakostnader som beskrivs 
nedan är 638 878 kr för 2024. Större delen av dessa kostnader hanteras genom 
projektmedel. Detta är mindre än motsvarande kostnad för förra året. Kostnaderna är 
dock inte fullt ut jämförbara mellan åren då vi förra året hade annorlunda produktions- 
och mediakostnader.

Norra Sverige är en tillväxtregion. För att lyckas klara utmaningarna som följer med de 
stora, gröna etableringarna behöver vi samla alla krafter som kan bidra. Det är vårt 
fokus i Almedalen 2024. En av de frågor vi vill diskutera är frågan hur vi kan öka 
hastigheten i den gröna omställningen.

Region Västerbotten har det statliga uppdraget att arbeta för vår regionala utveckling, 
för att skapa de bästa förutsättningarna för oss som lever och verkar i Västerbotten. 
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Ett av våra arbetssätt är att delta vid olika relevanta mötesplatser. Almedalen är en 
sådan.

Vid mötesplatserna etablerar vi kontakter och lyfter våra viktiga utvecklingsfrågor till 
beslutsfattare. Vi erbjuder också arenor där beslutsfattare kan medverka för att nå ut 
med sina budskap, delta i debatten, hitta samarbetspartners och påverka så att de på 
bästa sätt kan bidra till att vi i Västerbotten kan vara föregångare i omställning.

Västerbotten i Almedalen 2024 består av flera spännande och intressanta dagar. 
Novgorodgränd 1 i Visby fylls av seminarier och andra aktiviteter där länets intressen 
synliggörs, nya samarbeten skapas och nya möten uppstår mellan organisationer och 
aktörer med koppling till Västerbotten.

Strategi
Den regionala utvecklingsstrategin (RUS) utgör politikens beställning.

Den regionala påverkansagendan
Utgår från RUS och konkretiserar de områden vi fokuserar för närvarande:
• Fungerande infrastruktur - en förutsättning för samhällsutveckling
• Järnvägssystem som länkar samman Västerbotten med världen
• Ett fungerande, robust och kapacitetsstarkt vägnät
• Hållbar energiutveckling
• En växande skoglig bioekonomi
• Stimulering till lokal tillväxt och attraktivitet
• Kultur som verktyg för regional tillväxt
• En bostadspolitik för hela Västerbotten
• Kompetensförsörjning för ett samhälle i snabb förändring

Scenstrategin
Även om ingen äger en plats har många intresse av och anspråk på dess utveckling. 
Att kunna öka förmågan till samverkan och samhandling bland dessa är en 
nyckelfråga. Därför är det nödvändigt att erbjuda scener där andra regionala aktörer 
kan delta utifrån sina intressen och utgångspunkter. Pentahelix är grunden dvs 
samverkan mellan näringsliv, offentlig sektor, akademi, civila samhället, enskilda 
influerare.

Vi skapar plattformar för utveckling
Syftet med plattformarna är att utveckla Västerbottens närvaro på den nationella och 
internationella arenan. Men också att skapa dialog mellan beslutsfattare och 
nyckelaktörer, samla kraft i länets utvecklingsarbete och bygga strategiska 
mötesplatser och andra plattformar för samhällsfrågor.

Den plattform vi skapar i Almedalen består av:
• Konferenslokal med scen, café och frukostservering
• Film, streamingservice och ljudteknik för att dokumentera och sända inslag
• Logi för personal och de som vill samverka och nytta vår plattform

Mål:
• Etablera kontakter och lyfta våra viktiga utvecklingsfrågor till beslutsfattare.
• Hitta och utveckla partnerskap med relevanta aktörer
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• Erbjuda arenor där beslutsfattare kan medverka för att nå ut med sina budskap, delta 
i debatten, hitta samarbetspartners och påverka så att de på bästa sätt kan bidra till 
att vi i Västerbotten kan vara föregångare i omställning.

Indikatorer (delmål):
• Genomföra minst tio relevanta seminarier kopplade till RUS och påverkansagenda.
• Göra seminarierna tillgängliga till breda målgrupper via stream, live och i efterhand.
• Genomföra minst ett rundabordssamtal med relevanta påverkare och beslutsfattare.
• Skapa möjligheter för företrädare från relevanta organisationer i Västerbotten och 
norra Sverige att delta i Almedalen.
• Kommunicera innehåll och resultat från seminarier till breda målgrupper via våra 
digitala kanaler, webb och sociala medier.
• Delta i minst 20 relevanta aktiviteter arrangerade av andra aktörer i Almedalen.
• Genomföra utvärdering hos medverkande och partners enligt vår modell.
• Genomföra en grundlig utvärdering internt i organisationen enligt vår modell.
• Ta med resultatet och övriga erfarenheter in i styrdokument för kommande 
mötesplatser och aktiviteter."

Sedan Petter Nilsson (SD) och Richard Carstedt (S) yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 206 Interpellation nr 29-2024 från Ulf Wahllöf (M). Kampanj för en 
smartare primärvård genom kloka kliniska val
RS 1584-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Ulf Wahllöf (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen; 

"Kloka kliniska val, också kallat Choosing wisely, är en internationell kampanj som på 
sistone fått uppmärksamhet i Sverige sedan Läkaresällskapet beslutat att driva den. 
Grundtanken är att lista och mönstra ut onödiga sjukvårdsåtgärder, så kallad 
lågvärdevård.

Region Skåne har lanserat en kampanj i primärvården, vilket skedde i slutet av maj. 
”Kloka skånska val” består dels av mer allmänna budskap kring betydelsen av 
kontinuitet i patientkontakten, dels av två listor av fem åtgärder som bör göras i större 
respektive mindre omfattning.

Moderaterna föreslår att Region Västerbotten verkar för att det tas fram en liknande 
kampanj och åtgärdslista för primärvården i region Västerbotten.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande fråga till hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S);

1. Stödjer du politiskt ett sådant förslag?"

Svaret som lämnas skriftligen, har följande lydelse; 

"I dessa tider av kunskapsstyrning som handlar om att implementera och säkra 
evidensbaserade och överenskomna arbetssätt är det särskilt viktigt att också prata 
om det som ska göras mindre av. Frågan om kloka kliniska val, choosing wisely, 
lågvärdesvård, onödiga eller icke prioriterade insatser är därför den andra sidan av 
samma mynt. Särskilt för primärvården som ska möta individens samtliga 
sjukdomstillstånd och inte bara kan arbeta utifrån ett vårdförlopp i taget. Regionplanen 
har ett riktat uppdrag till hälso- och sjukvårdsnämnden om att arbeta systematiskt 
utifrån ett etiskt perspektiv med prioriteringar för minskad vårdkonsumtion.

I primärvården och andra delar av hälso- och sjukvården finns ett stort engagemang i 
frågan och kloka kliniska val är en återkommande punkt på det råd som samlar 
medicinskt ledningsansvariga läkare.

I Västerbotten är frågan just nu framför allt professionsägd, precis som att det är 
Läkarsällskapet som driver frågan nationellt. Det är viktigt att den starka kopplingen till 
professionen kvarstår så att frågan om kloka kliniska val inte enbart uppfattas som en 
ledningsfråga för att jaga effektiviseringar.
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Region Västerbottens primärvård håller just nu på att bilda ett lokalt programområde 
för primärvård, LPO PV, utifrån kunskapsstyrning. Tanken är att förbättra 
förutsättningarna för in- och utmönstring av metoder genom att förstärka kopplingen 
mellan professionen och linjeansvaret. Programområdet möjliggör att motsvarande 
kampanjer som i Region Skåne kan genomföras även i Västerbotten."

Sedan Ulf Wahllöf (M), Anna-Lena Danielsson (S), Håkan Andersson (C), Petter 
Nilsson (SD) och Jonas Karlberg (V) yttrat sig, förklaras debatten avslutad.

63 (107)

Comfact Signature Referensnummer: 172867SE



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-11-26--27

Utdragsbestyrkande

§ 207 Interpellation nr 30-2024 från Nicklas Sandström (M). Tar du 
IVO:s fortsatta svidande kritik om risk för allvarliga 
vårdskador/risker för patienterna på allvar?
RS 1596-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Nicklas Sandström (M) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 

"Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har nyligen genomfört en uppföljande tillsyn 
av Norrlands universitetssjukhus (NUS), med fokus på vårdplatser och bemanning. 
Kritiken är mycket allvarlig. IVO konstaterar att situationen, trots tidigare löften om 
förbättringar, har förvärrats sedan den senaste tillsynen. De varnar för att patienter 
som vårdas på NUS riskerar att inte få sina behov av tillsyn, omvårdnad, läkemedel 
samt mat och dryck tillgodosedda. Särskilt oroande är att patienter fortsatt vårdas på 
platser som inte är patientsäkra.

På akutmottagningen och många vårdavdelningar är situationen fortsatt kritisk. I 
tillsynsbeslutet framkommer att den genomsnittliga beläggningsgraden har ökat från 
106% till 113%. IVO rapporterar att flera vårdavdelningar nu har en beläggningsgrad 
på mellan 120% och 130%. Värst är läget på en avdelning där beläggningsgraden är 
162%, en kraftig försämring från tidigare 120%. Dessutom översteg antalet inskrivna 
patienter antalet disponibla vårdplatser under 34 av 35 dagar under den period 
granskningen pågick.

En annan allvarlig punkt i rapporten är att det fortfarande inte finns någon inrättad 
intermediär vårdavdelning, trots att regionen lovade detta i sitt tidigare svar till IVO. 
Likaså har inga vårdplatskoordinatorer införts, vilket också utlovades vid förra 
granskningen.

I rapporten riktas även skarp kritik mot det ledarskap som utövats av Region 
Västerbotten i hanteringen av vårdsituationen på Norrlands universitetssjukhus. Trots 
att allvarliga brister tidigare har påtalats, framstår det som att regionens ledning inte 
har tagit problemen på tillräckligt stort allvar. Det är tydligt att de ansvariga, ytterst den 
politisk rödgröna majoriteten, inte har förmått säkerställa en trygg och säker vårdmiljö 
för patienterna. Denna brist på handlingskraft väcker allvarliga frågor om den politiska 
regionledningens förmåga att leda och ta ansvar för den uppkomna situationen.

Den sammantagna bilden är att Region Västerbotten inte har vidtagit tillräckliga 
åtgärder för att rätta till bristerna. IVO anser till och med att det är djupt oroande att 
regionen inte har lyckats förändra situationen sedan den senaste tillsynen. IVO 
uttrycker en stark oro för att om inte omedelbara och effektiva åtgärder vidtas, 
kommer situationen att försämras ytterligare. De varnar för att fortsatt passivitet kan 
leda till allvarliga konsekvenser för patienternas hälsa och säkerhet.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S);
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1. Tar du allvarligt på IVO kritik att situationen försämrats vid NUS gällande 
patientsäkerheten
2. Anser du det allvarligt att det finns risk för allvarliga vårdskador eller risk för detta på 
Norrlands universitetssjukhus?
3. Varför har den politiska ledningen inte agerat mer kraftfullt för att komma tillrätta 
med de påtalade bristerna?"

Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat besvarande av 
interpellationen till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S). Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse:

"I det yttrande som ställts till IVO den 31/1 2022 som svar på den initiala tillsynen 
beskrivs ett stort antal åtgärder som regionen vidtagit i syfte att förbättra situationen 
gällande vårdplatser och bemanning.

Åtgärderna pågår kontinuerligt och det finns anledning i en sådan stor och komplex 
organisation att vara uthållig för att se effekt av dessa. Utmaningar kvarstår dock 
varav rekrytering av adekvat och kompetent personal är en. Det är en utmaning som 
vi delar med alla regioner.

I ett beslut som Region Västerbotten relativt nyligt fattat har vi ställt oss bakom SKR:s 
initiativ att kraftfullt minska hyrbemanningen vilket på sikt förväntas ge en mer stabil 
personalsituation.

För 2024 har regionfullmäktige gett hälso- och sjukvårdsnämnden ett uppdrag att öka 
antalet vårdplatser vid opererande enheter (Kirurgcentrum och Rörelseorganens 
centrum). Uppdraget ska delredovisas i samband med delårsrapportering per augusti 
och i årsrapportering. Målet är att 25 nya vårdplatser ska öppnas. Uppdragsmålet är 
att resultat ska ses senast månad 6 och framåt och kvarstå över tid.

En komplicerad faktor under våren och försommaren 2024 var Vårdförbundets strejk 
som innebar att antalet sjuksköterskor i tjänst under några veckor var mindre än 
normalt, det ledde till att antal ordinarie vårdplatser i vissa fall inte kunde hållas öppna.

Gällande vårdplatskoordinering gav försöket med att inrätta en vårdkoordinator på 
akutmottagningen inte den effekt man önskade. De redan etablerade former för 
vårdplatskoordinering som finns på plats bedöms som effektiva och funktionella. 
Sjukhussamordnare tillsammans med medicinskt vårdplatsansvarig (MVA) har i 
uppdrag att dagligen vid två tillfällen sammankalla kliniker till vårdplatsmöte för att 
hantera flödet in till och ut från sjukhuset. Under sommaren har 
sommarsamordningsmöten hållits två gånger i veckan för dialog mellan länets sjukhus 
i syfte att nyttja lediga vårdplatser på effektivaste sätt. Där har förutom 
sjukhussamordnare och MVA bland annat chefsläkare och tillförordnad hälso- och 
sjukvårdsdirektör deltagit.

En utredning avseende intermediärvårdsplatser har under våren renderat i en rapport 
med förslag om att inrätta en intermediärvårdsavdelning under basenheten AnOpIVA. 
Beslut om detta ska fattas av nämnden.
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Överbeläggningar och satellitpatienter förekommer. Den rutin som finns beskriver 
dock att patienten i första hand ska läggas på egen avdelning (även om det innebär 
en överbeläggning), som steg 2 inom den egna basenheten och sist hos annan 
basenhet. Detta då man har mest kompetens kring och bäst tar hand om sina egna 
patienter.

Patientsäkerheten är alltid det som sätts i första rummet för varje patient. Den får 
aldrig förbises och det är naturligtvis både den politiska ledningens, förvaltningens 
ledning och professionernas uppgift att se till att detta efterlevs.

Det går dock inte att dra slutsatser om patientsäkerheten är försämrad endast mot 
bakgrund av beläggningsstatistik. Verksamheten är, i de fall en risk för vårdskada eller 
vårdskada uppstår, skyldiga att upprätta en avvikelse och utreda händelsen. En 
avvikelse anses alltid allvarlig oavsett vilka bakomliggande orsaker som förorsakat 
den uppkomna risken eller vårdskadan. De allvarligaste händelserna utreds och 
anmäls till IVO enligt Lex Maria av chefsläkare.

Utifrån rådande förutsättningar har ledningen vidtagit ett antal åtgärder framförallt 
syftande till:

 Bättre arbetsvillkor för att rekrytera och behålla sjuksköterskor
 Omfördela arbetsuppgifter enligt ”rätt använd kompetens”, tex genom 

införande av vårdbiträden och farmaceuter
 Förbättra patientflödet på akutmottagningen
 Åtgärder i syfte att förhindra inläggningar, tex mobila sjukvårdsteam

Politisk ledning och förvaltningsledning bedömer de åtgärder som vidtagits som 
synnerligen kraftfulla. Representanter från politisk ledning och förvaltningsledning i 
regionen träffar under hösten IVO i ett uppföljande möte för dialog."

Sedan Nicklas Sandström (M), Anna-Lena Danielsson (S), Eva Arvidsson (V) 
och Maria Lundqvist Brömster (L), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 208 Interpellation nr 31-2024 från Anton Bergström Nord (M). Skänker 
regionen uttjänt materiel till Ukraina?
RS 1597-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Anton Bergström Nord (M) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 

"Rysslands olagliga anfallskrig mot Ukraina fortlöper och behoven av materiel militärt 
som civilt kvarstår för försvaret av Ukraina.

Under 2022 beslutade regionstyrelsen att man är beredd att bistå med mediciner och 
sjukvårdsutrustning utifrån förfrågan. Ett beslut som i sig är bra, men frågan är om vi 
kan bidra mer systematiskt.

Ett sådant exempel skulle kunna vara att sluta sälja uttjänt materiel så som 
exempelvis ambulanser på auktioner. För att i stället skänka dem till Ukraina och 
någon av den uppsjö av seriösa frivilliga hjälporganisationer som finns för att hantera 
den praktiska överförseln.

Något Sveriges minister för civilt försvar uppmanat Sveriges regioner att göra på 
sociala medier.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson (S)

1. Anser du att Region Västerbotten ska skänka uttjänt sjukvårdsmaterial till Ukraina?
2. Om ja, på vilket sätt säkerställer vi att förvaltningarna har klartecken att göra just 
detta?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Vi delar interpellantens och säkerligen medborgarnas vilja att bistå i denna situation. 
Men det är en komplex fråga att veta vad vi kan skänka. Det är viktigt att ansvariga 
myndigheter ansvarar för att efterfråga materiel från regionerna och ombesörjer 
transport till mottagarlandet då denna kompetens inte finns hos regionen. Vi kan gärna 
bistå samlat utifrån att en myndighet med kompetens säkerställer att materiel hamnar i 
rätta händer.

I april 2022 enades samtliga regioner om att donera ett 40-tal olika läkemedel från det 
Nationella läkemedelsförrådet. Flera av de läkemedel som den ukrainska hälso- och 
sjukvården efterfrågade fanns i det Nationella läkemedelsförrådet.

Läkemedel och deras hantering är underkastad en strikt lagstiftning, och ska hanteras 
efter tillverkarens instruktioner, vilket framgår av Socialstyrelsens föreskrifter och 
allmänna råd om ordination och hantering av läkemedel i hälso- och sjukvården, 
HSLF-FS 2017:37 12 kap, 1§. Hälso-och sjukvårdspersonal har en skyldighet att på 
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ett betryggande sätt hantera läkemedel enligt Patientsäkerhetsförordningen 
(2010:1369) 7 kap. 1§.

Samtliga läkemedel vars utgångsdatum har passerat eller där användningstiden är 
överskriden ska kasseras och är inte lämpliga för donationer. Avsteg från denna regel 
har dock gjorts för HIV-läkemedel, men det är okänt om Region Västerbotten har 
donerat sådana läkemedel. Dessutom finns andra strikta regulatoriska krav att 
läkemedel endast kan lämnas från en aktör som har tillstånd för att erbjuda läkemedel 
inom försörjningskedjan, dvs. det krävs partihandelstillstånd för bl.a. anskaffning, 
lagring, leverans och export av läkemedel. Regionen har inte ett sådant 
partihandelstillstånd. Det har inte kommit till Läkemedelscentrums kännedom 
läkemedel som har passerat utgångsdatum har donerats direkt från Region 
Västerbotten. Det skulle i så fall inte varit enligt gällande regelverk.

Regionernas samordning av läkemedel hanterades av den så kallade fyrlänsgruppen 
som består av Region Skåne, Region Stockholm, Region Östergötland och Västra 
Götalandsregionen. Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) hade 
ansvar för det operativa arbetet för Sveriges del inom ramen för EU:s 
civilskyddsmekanism för samordning av transporter av läkemedel till Ukraina. MSB 
agerade med kompetensstöd från Folkhälsomyndigheten, Socialstyrelsen och 
Läkemedelsverket och vidtog de åtgärder som behövs för att ombesörja transporter av 
läkemedel till Ukraina på ett försvarligt sätt.

Själva transporten av de donerade läkemedlen till Ukraina samordnades i slutänden 
av Läkemedelsverket och MSB. Under våren 2022 genomfördes ett antal transporter 
av läkemedel genom MSB:s försorg och i tät samverkan med partihandelsaktörer och 
läkemedelsföretag. Leveranser skedde bland annat av läkemedel som regionerna 
respektive Folkhälsomyndigheten donerade. Samtliga leveranser har kunnat ske utan 
att MSB ansökt om partihandelstillstånd. I stället kunde leveranserna utföras med stöd 
av det donerade bolagets partihandelstillstånd eller tillståndet hos en anlitad part. 
Under 2023 har Läkemedelsverket tagit emot färre erbjudanden om 
läkemedelsdonationer i jämförelse med 2022.

Utifrån dessa erfarenheter så borde även framtida donationer av läkemedel främst ske 
genom etablerade kanaler och rutiner som MSB och Läkemedelsverket har skapat.

Hjälpmedel Västerbotten har undersökt möjligheten att skänka bort t.ex. rullstolar, 
patientsängar och rullatorer till Ukraina. Ett flertal aktörer har kontaktat regionen under 
de senaste åren men då verksamheten inte kan avgöra om det handlar om seriösa 
initiativ eller inte har det varit svårt att tacka ja till dessa förfrågningar. I forumet för 
Hjälpmedelchefer i Sverige under SKR har frågan diskuterats hur man gör i olika 
regioner.

För att i dagens situation kunna skänka materiel via exempelvis hjälporganisationer 
behövs upphandlingar och avtal för att säkerställa att det materiel som skänks är 
säkert så att slutanvändaren inte råkar ut för risker vid användandet.

När det gäller hjälpmedel som medicinteknisk produkt så återanvänds våra hjälpmedel 
till stor del. Andelen rekonditionerade hjälpmedel är ca 75 till 80 procent av de som 
förskrivs. Hjälpmedel som kommer i retur från hjälpmedelsanvändaren återanvänds till 
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största del. De hjälpmedel som inte återanvänds efter rekonditionering är hjälpmedel 
som anses vara i så dåligt skick att de behöver kasseras. Det finns därmed väldigt 
begränsat med hjälpmedel som kan skänkas. För ambulanser följer samma principer 
som för annan materiel.

För att regionen ska kunna skänka materiel så behöver ansvariga myndigheter ta fram 
förslag på hur bistånd till Ukraina ska samordnas i Sverige."

Sedan Andreas Löwenhöök (M) och Peter Olofsson (S) yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 209 Interpellation nr 32-2024 från Andreas Löwenhöök (M). 
Parkeringsregler och upphandlande parkeringsbolag agerande 
vid sjukhus i regionen
RS 1609-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Andreas Löwenhöök (M) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Parkeringsplatserna vid våra sjukhus i Umeå, Skellefteå och Lycksele, samt vid vissa 
hälsocentraler, förvaltas idag av upphandlade bolag. Dessa bolag spelar en viktig roll i 
att upprätthålla ordningen och säkerställa att parkeringsavgifter betalas korrekt. Det är 
grundläggande att parkeringsreglerna följs och avgifter erläggs. Detta stödjer jag till 
fullo.

Det har dock uppmärksammats att det i vissa fall kan finnas ömmande skäl där strikt 
efterlevnad av parkeringsavgifter kan behöva omprövas. Särskilt gäller detta när 
tekniska problem, såsom trasiga parkeringsautomater, hindrar betalning. När sådana 
hinder kombineras med akuta medicinska tillstånd, som i fallet med en äldre patient 
som på grund av hjärtproblem och en trasig automat inte kunde betala sin avgift, 
uppstår en situation som kräver eftertanke.

Med hänvisning till ovanstående vill jag ställa följande frågor till regionstyrelsens 
ordförande Peter Olofsson:

 Hur ser regionens nuvarande avtal ut med de upphandlade 
parkeringsbolagen, och vilka krav ställs på att säkerställa fungerande 
betalningslösningar vid sjukhusens parkeringsplatser?

 Finns det i dessa avtal eller i regionens riktlinjer utrymme för att beakta 
ömmande skäl, såsom sjukdom, när en patient eller besökare inte har 
möjlighet att betala parkeringsavgiften på grund av trasig utrustning eller 
andra omständigheter utanför deras kontroll?

 Vilka åtgärder kan regionen vidta för att förbättra tillgängligheten och 
säkerställa att äldre och sjuka inte drabbas oskäligt av parkeringssystemens 
tekniska brister?

 Kan regionen överväga att införa en praxis där parkeringsavgifter avskrivs i 
fall där det bevisligen finns tekniska fel på betalningsutrustningen?

 Hur följer regionen upp avtalen med de upphandlade bolagen?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse; 

"Policyn för parkeringsregler är enhetlig vid samtliga sjukhusområden inom Region 
Västerbotten. Vid akuta besök, där det kan vara svårt att hinna till informationsskylten, 
finns alternativa lösningar. Till exempel kan fordon registreras direkt inne på 
akutmottagningen i Umeå.

Den upphandlade leverantören ansvarar för att tillhandahålla fungerande 
biljettautomater. Vid felanmälan på vardagar har leverantören en inställelsetid på två 
timmar för att åtgärda akuta fel. Om leverantören saknar material för att åtgärda felet, 
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ska de återkoppla till beställaren och meddela beräknad åtgärdstid. För besökare finns 
flera betalningsalternativ, inklusive betalkort, SMS, mobilapp, talsvar samt i vissa fall 
mynt och Swish. På regionens hemsida finns parkeringskartor som visar 
besöksparkeringarna vid våra sjukhusområden.

Det finns idag inga riktlinjer för att beakta särskilda omständigheter. Det är en alltför 
svår avvägning att bestämma hur och vem som ska bedöma dessa skäl. Vi hänvisar 
istället till de olika betalningsmöjligheter som finns, eller att en annan besöksparkering 
inom sjukhusområdet väljs.

Regionen erbjuder idag flera olika betalningsalternativ. För att underlätta för våra 
besökare och erbjuda fler alternativ, utökar vi även med Swish när vi byter ut äldre 
parkeringsautomater.

För närvarande finns det ingen ambition att skapa en praxis för att avskriva 
parkeringsavgifter vid tekniska fel på parkeringsautomater. Vi erbjuder flera olika 
betalningsalternativ och parkeringar inom sjukhusområdet, så detta bör inte hindra 
någon från att betala korrekt.

Regionen håller regelbundna länsmöten med det upphandlade parkeringsbolaget, där 
representanter från våra fastighetsområden inom regionen deltar. Under dessa möten 
lyfts alla synpunkter och brister som kan finnas, och det ges även tillfälle för båda 
parter att föreslå förbättringsåtgärder."

Sedan Andreas Löwenhöök (M) och Peter Olofsson (S) yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad. 
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§ 210 Interpellation nr 33-2024 från Maria Lundqvist Brömster (L). 
Ätstörningsvården i Region Västerbotten
RS 1630-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen:

"Frisk & Fri – riksföreningen mot ätstörningar har i Vårdrapporten 2023 med temat 
samsjuklighet lagt fokus på patienters och närståendes upplevelser av vården. 
Rapporten är baserad på över 600 respondenter. I rapporten framkommer att 7 av 10 
personer med ätstörningar har minst en annan sjukdom. Vanligast är psykiatrisk 
samsjuklighet som depression och/eller ångestproblematik, följt av posttraumatiskt 
stressyndrom, autismspektrum och ADHD. Både patienter och närstående anser att 
vården inte tar tillräcklig hänsyn till detta att man har minst en annan sjukdom. Man 
upplever också att det inte finns tillräcklig kompetens.

Nyligen presenterade Socialstyrelsen nationella riktlinjer med 38 rekommendationer 
som betonar ökad kunskap i hälso-och sjukvården, flera olika behandlingsalternativ 
och en mer individanpassad vård. Drygt 200 000 personer i landet uppskattas ha 
någon form av ätstörning, men symtomen och sjukdomsförloppet varierar. Man tror att 
mörkertalet är stort. Ett av problemen är att ätstörning inte upptäcks i vården. Man har 
även sett stora regionala skillnader.

I riktlinjerna läggs stort fokus vid att vården anpassas till individen. Man anser att 
vården ska kunna erbjuda olika sorters psykologisk behandling som är anpassad till 
ätstörningar och kunna byta om en behandling inte fungerar. I regionen har vi en 
specialistenhet Freja ätstörningsmottagning, inom den psykiatriska kliniken dit man 
som patient kan söka själv eller på remiss.

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande fråga: 

 Finns det med anledning av de nationella riktlinjerna någon plan för hur man 
ska ge ökad kunskap kring ätstörningar inom vår regions verksamheter för att 
tidigt upptäcka ätstörningar?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse; 

"Det finns i dagsläget inte möjlighet för en mer utåtriktad informationssatsning från 
psykiatrins håll gentemot övriga verksamheter inom regionen. Det skulle i så fall ske 
på bekostnad av direkt patientarbete. Freja ätstörningsmottagning erbjuder dock tid för 
konsultation kring patientärenden internt inom psykiatrin, eftersom många patienter 
både kan ha symtom på ätstörning och även ha andra psykiatriska diagnoser. Det 
finns också möjlighet att vända sig till Freja ätstörningsmottagning från andra 
verksamheter inom regionen om man har frågor kring ätstörning, eller om man vill 
remittera patienter för bedömning till Freja ätstörningsmottagning.
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Målet är nu att implementera Socialstyrelsens riktlinjer gällande de 
behandlingsmetoder som rekommenderas, främst ätstörningsanpassad KBT som 
rekommenderas vid anorexi, hetsätningsstörning och bulimi".

Sedan Maria Lundqvist Brömster (L), Anna-Lena Danielsson (S), Håkan Andersson 
(C) och Eva Arvidsson (V), yttrat sig, förklaras debatten avslutad. 

Ajournering

Regionfullmäktige ajournerar sig kl 16.50 till efterföljande dag kl 08.30. 
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§ 211 Upprop

Sammanfattning

Upprop förrättas. Närvarande ledamöter framgår av sidorna 1-2 i protokollet.
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§ 212 Regionplan 2025
RS 1840-2024

Sammanfattning

Regionplanen anger Region Västerbottens inriktning och utveckling för 2025 och de 
närmaste åren. Den beslutas av regionfullmäktige och utgår från politiska 
prioriteringar, statliga uppdrag, befolkningens behov, förutsättningar som råder i länet 
och landet samt lagar och förordningar. Utifrån regionplanen konkretiserar och 
omsätter nämnder regionmål och riktade uppdrag i sina egna planer. 

I regionplanen fastställer regionfullmäktige sju regionmål som riktas till de olika 
nämnderna och syftar till att styra för att uppnå Region Västerbottens vision och två 
huvuduppdrag. Inom varje mål anger fullmäktige prioriterade förflyttningar för perioden 
2024–2027. I regionplanen finns även finansiella mål och riktade uppdrag till nämnder 
och beredningar.

Det kraftigt försämrade ekonomiska läget medförde att regionen både 2023 och 2024 
budgeterade negativa resultat. 2025 ser de ekonomiska förutsättningarna bättre ut. 
Inflationen är låg samtidigt som skatteunderlaget förbättras och pensionskostnaderna 
minskar till mer normala nivåer. Trots detta finns fortsatta utmaningar med 
budgetunderskott, produktivitet och låg tillgänglighet. Utmaningarna förstärks av 
ökade vårdbehov, kompetensbrist och stora investeringsbehov. Regionen har även 
negativa balanskravsresultat från 2023 och 2024 som ska återställas med 
motsvarande positiva resultat inom tre år.

Negativa balanskravsresultat som ska återställas tillsammans med stora 
investeringsbehov kräver betydligt starkare ekonomiska resultat kommande år. 
Arbetet med att anpassa verksamheten till de ekonomiska förutsättningarna behöver 
fortsätta. Denna budget för 2025 och plan för 2026–2028 bygger på att tillräckliga 
effekter uppnås av detta arbete. Budgeterat resultat 2025 uppgår till 218 miljoner 
kronor

Skattesatsen för 2025 fastställs till 11:35 kronor per skattekrona.

Gemensam måltidsnämnd hanteras enligt särskild ordning.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Upprättat förslag till regionplan 2025 samt majoritetens grundbudget 2025 fastställs.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M), Jonas 
Karlberg (V), Ewa-May Karlsson (C), Petter Nilsson (SD), Anders Hettinger (KD), 
Emma Lindqvist (MP), Maria Lundqvist Brömster (L), Anna-Lena Danielsson (S), 
Elmer Eriksson (M), Urban Lindström (S), Ulf Björk (S), Jimmy Frohm (SD), Andreas 
Löwenhöök (M), Maria Eriksson (KD), Magnus Eriksson (S), Richard Carstedt (S), 
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Anna Ackemo (M), Maria Kristoffersson (C), Per Sandström (M), Åsa Ågren Wikström 
(M), Ulf Wahllöf (M), Eva Arvidsson (V), Håkan Andersson (C), Betty-Ann Nilsson 
(KD), Kenneth Andersson (S), Birgitta Burström (L), Elin Segerstedt Söderberg 
(M), Lars Forsgren (SD), Karin Malmfjord (S), Britt-Louise Eriksson (S), Nina Björby 
(S), Håkan Nilsson (S), Jörgen Forsgren (L), Linda Strandberg (SD), Hans 
Brettschneider (MP) och Mattias Larsson (C). 

Peter Olofsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V) och Emma Lindqvist (MP), yrkar 
att skattesatsen för 2025 fastställs till 11:35 kronor per skattekrona.

Peter Olofsson (S), med stöd av Jonas Karlberg (V), Emma Lindqvist (MP), Anna-
Lena Danielsson (S), Urban Lindström (S), Magnus Eriksson (S), Richard Carstedt 
(S), Kenneth Andersson (S), Karin Malmfjord (S), Britt-Louise Eriksson (S), Håkan 
Nilsson (S) och Hans Brettschneider (MP), yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till 
beslut.

Nicklas Sandström (M), med stöd av Ewa-May Karlsson (C), Anders Hettinger (KD), 
Maria Lundqvist Brömster (L), Andreas Löwenhöök (M), Maria Eriksson (KD), Per 
Sandström (M), Åsa Ågren Wikström (M), Ulf Wahllöf (M), Håkan Andersson (C), 
Betty-Ann Nilsson (KD), Birgitta Burström (L), Elin Segerstedt Söderberg (M), Elmer 
Eriksson (M) och Mattias Larsson (C), yrkar bifall till eget förslag till regionplan och 
budget.

Petter Nilsson (SD), med stöd av Jimmy Frohm (SD), Lars Forsgren (SD) och Linda 
Strandberg (SD), yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till regionplan.

Rickard Carstedt (S) med stöd av Håkan Nilsson (S), yrkar att i regionplanen sid 36 
ekonomiska ramar per nämnd Regional utvecklingsnämnd stryks raden: varav 
kollektivtrafik 270,5 miljoner kronor.

Emma Lindqvist (MP) med stöd av Håkan Nilsson (S), yrkar att i regionplanen sid 21 
Riktade uppdrag till nämnder, styrelser och beredning stryks överstycken text: Minska 
kostnader för tjänsteresor i Region Västerbotten med 15 procent jämfört med 2023.

Åsa Wikström Ågren (M) yrkar avslag till Emma Lindqvist (MP) yrkande.

Beslutsgång

Ordförande konstaterar att det finns tre förslag till regionplan samt ett tilläggsyrkande 
från Peter Olofsson (S) och två ändringsyrkanden från Emma Lindqvist (MP) och 
Rickard Carstedt (S).

Ordförande inleder med att fråga om fullmäktige bifaller eller avslår Peter Olofssons 
(S) tilläggsyrkande och finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Ordförande ställer därefter de tre förslagen till regionplan mot varandra och finner att 
regionfullmäktige beslutar i enlighet med regionstyrelsens förslag.
Omröstning begärs. Ordförande meddelar att regionstyrelsens förslag är huvudförslag.
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Moderaterna mfl.s och Sverigedemokraternas förslag ställs mot varandra för att utse 
motförslag till huvudförslaget.
Regionstyrelsens förslag ställs mot det förslag som regionfullmäktige utser till 
motförslag.

Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång i huvudomröstningen;

Ja-röst för regionstyrelsens förslag.
Nej-röst för det förslag som fullmäktige utser till motförslag.

Beslutsgång i omröstning om motförslag

Ordförande ställer Moderaterna mfl:s förslag mot Sverigedemokraternas förslag, och 
finner att regionfullmäktige utser Moderaterna mfl:s förslag till motförslag.

Omröstning begärs. Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång;
Ja-röst för bifall till Moderaterna mfl:s förslag till regionplan.
Nej-röst för bifall till Sverigedemokraternas förslag till regionplan.

Omröstningsresultat gällande motförslag

Med 27 ja-röster, 6 nej-röster samt 37 som avstår, finner ordförande att 
regionfullmäktige utser Moderaternas mfl:s förslag till motförslag i huvudomröstningen. 
Se bilaga 4 till protokollet.

Omröstningsresultat i huvudomröstningen

Med 39 ja-röster, 25 nej-röster och 6 som avstår, finner ordförande att fullmäktige 
beslutar enligt regionstyrelsens förslag till beslut. Se bilaga 5 till protokollet. 

Beslutsgång i omröstning om ändringsyrkanden

Ordförande ställer Emma Lindqvists ändringsyrkande mot Åsa Ågren Wikström 
avslagsyrkande och finner att regionfullmäktige beslutar i enlighet med Emma 
Lindqvists ändringsyrkande.
Omröstning begärs.

Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång;
Ja-röst för Emma Lindqvists ändringsyrkande.
Nej-röst för Åsa Ågren Wikström avslagsyrkande.

Omröstningsresultat

Med 39 ja-röster, 25 nej-röster samt 6 som avstår, finner ordförande att 
regionfullmäktige beslutar enligt Emma Lindqvists ändringsyrkande. Se bilaga 6 till 
protokollet.
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Beslutsgång 

Ordförande frågar om fullmäktige bifaller eller avslår Rickard Carstedt (S) 
ändringsförslag och finner att fullmäktige godkänner detsamma.

Beslut

Upprättat förslag till regionplan 2025 samt förslag till grundbudget 2025 fastställs med 
följande ändringar;

 Att i regionplanen sid 36 Ekonomiska ramar per nämnd,  Regional 
utvecklingsnämnd, stryks raden: varav kollektivtrafik 270,5 miljoner kronor.

 Att i regionplanen sid 21 Riktade uppdrag till nämnder, styrelser och 
beredning, stryks överstruken text: Minska kostnader för tjänsteresor i Region 
Västerbotten med 15 procent jämfört med 2023.

Skattesatsen för 2025 fastställs till 11:35 kronor per skattekrona.

Reservationer

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Regionplan 2025. Tjänsteskrivelse
 Budgetäskande, Fullmäktiges presidium, Revisorernas underlag för budget år 

2025
 Revisionens budgetram 2025, fullmäktigepresidiets förslag
 §213 RS Skattesats 2025
 Sverigedemokraternas Budget RV
 §239 RS Regionplan 2025
 Regionplan Alliansens förslag
 Regionplan 2025 Region Västerbotten
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§ 213 Åtgärdsplan 2024–2027 med anledning av negativa 
balanskravsresultat
RS 1951-2024

Sammanfattning

I kommunallagen framgår att ett negativt balanskravsresultat ska regleras med 
motsvarande positiva balanskravsresultat under de närmast följande tre åren. 
Regionfullmäktige ska anta en åtgärdsplan för hur regleringen ska ske.

Region Västerbotten är i en utmanande ekonomisk situation beroende på bland annat 
inflationens påverkan men även på att regionen har stora investeringsbehov som 
behöver finansieras. Regionen har även negativa balanskravsresultat som ska 
återställas. För att klara finansieringen av planerade investeringar samt återställande 
av negativa balanskravsresultat krävs starkare ekonomiska resultat kommande år. 
Bedömningen är att det krävs resultatförbättrande åtgärder på omkring 450 miljoner 
kronor. Med budgeterat resultat i regionplanen klarar regionen av att både finansiera 
investeringsplanen och återställa negativa balanskravsresultat från 2023 och 2024. En 
förutsättning för att nå budgeterade resultat är att tillräckliga effekter uppnås av 
planerade åtgärder.

Åtgärdsplanen innehåller både ett kortsiktigt och ett långsiktigt perspektiv. Regionen 
behöver snabbt förbättra det ekonomiska resultatet för att nå budgeterade resultat 
kommande år. Samtidigt är det viktigt med åtgärder som är hållbara även på längre 
sikt. Förflyttningar i de prioriterade fokusområden som beskrivs i region- och 
nämndplaner kommer att skapa bättre förutsättningar för ekonomi, tillgänglighet och 
kompetensförsörjning på både kort och lång sikt.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar 

att anta åtgärdsplan 2024–2027 med anledning av negativa balanskravsresultat.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Nicklas Sandström (M) och Petter 
Nilsson (SD).

Peter Olofsson (S) yrkar bifall till regionstyrelsens förslag till beslut och 
konsekvensändring utifrån fullmäktigeuppdraget som avser minskade tjänsteresor. 

Nicklas Sandström (M) yrkar bifall till eget förslag till åtgärdsplan 2024-2027.

Petter Nilsson (SD) yrkar bifall till grundförslaget med tillägget att i första hand se efter 
besparingar inom följande områden:

 Kommunikationsstab; kostnadsställe 17260.
 Folkhälsa; kostnadsställe 8030.
 Ledningsstab; kostnadsställe 8049.
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 Personalfond; kostnadsställe 18550.
 

Beslutsgång

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till åtgärdsplan samt ett tilläggsyrkande 
från Petter Nilsson (SD).

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Ordförande frågar om fullmäktige bifaller eller avslår Petter Nilsson ändringsförslag 
och finner att fullmäktige avslår detsamma.
Omröstning begärs.

Regionfullmäktige godkänner följande beslutsgång;
Ja-röst för att avslå tilläggsyrkande.
Nej-röst för att bifalla tilläggsyrkande.

Omröstningsresultat

Med 41 ja-röster, 6 nej-röster samt 23 som avstår, finner ordförande att 
regionfullmäktige beslutar att avslå tilläggsyrkandet. Se bilaga 7 till protokollet. 

Beslut

Att anta åtgärdsplan 2024–2027 med anledning av negativa balanskravsresultat och 
konsekvensändring utifrån fullmäktigeuppdraget som avser minskade tjänsteresor. 

Reservationer 

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag.

Ledamöter och tjänstgörande ersättare i Sverigedemokraterna reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag.

Beslutsunderlag

 Åtgärdsplan 2024-2027 med anledning av negativa balanskravsresultat
 Åtgärdsplan 2024-2027 med anledning av negativa balanskravsresultat
 §240 RS Åtgärdsplan 2024–2027 med anledning av negativa 

balanskravsresultat
 Yrkande åtgärdsplan M C KD L
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§ 214 Region Västerbottens delårsrapport per augusti 2024
RS 1330-2024

Sammanfattning

Delårsrapport per augusti är regionstyrelsens andra uppföljningsrapport till 
regionfullmäktige. I rapporten lämnas en redogörelse för väsentliga händelser och 
skeenden som haft påverkan på Region Västerbottens ansvarsområden och ekonomi 
under uppföljningsperioden. Region Västerbottens delårsrapport per augusti har 
upprättats i enlighet med kommunallagen och de rekommendationer som rådet för 
kommunal redovisning ger.

Uppföljningen beskriver i huvudsak måluppfyllelse, väsentliga personalförhållanden 
och ekonomisk ställning med finansiell analys och årsprognos. Under rubriken God 
ekonomisk ställning lämnar regionstyrelsen en redogörelse om hur organisationen 
uppfyller de mål och uppdrag som fullmäktige har angett i regionplanen. Den samlade 
bedömningen av måluppfyllelsen är en sammanvägning av den bedömning som 
styrelser och nämnder har lämnat. Baserat på måluppfyllelsen efter augusti för de 
verksamhetsmässiga och finansiella målen är bedömningen att Region Västerbotten 
inte når upp till de fastställda målen för god ekonomisk hushållning. 

Under rubriken Väsentliga personalförhållanden lämnas en redogörelse av utmaningar 
och förutsättningar kopplade till arbetsmiljö och bemanningsläget. Konfliktfylld 
avtalsrörelse, utmaningar med kompetensförsörjning och hög arbetsbelastning har 
negativ inverkan på arbetsmiljön.

I förvaltningsberättelsen ingår också en redovisning av regionens resultat och 
finansiella ställning. Periodens resultat är minus 100 miljoner kronor efter åtta 
månader. Det är lagstadgat att verksamheten ska bedrivas så att intäkterna överstiger 
kostnaderna. Ett negativt balanskravsresultat ska återställas under närmast följande 
tre år. Prognostiserat balanskravsresultat för helåret (2023) är minus 1 210 miljoner 
kronor. Regionen har även ett negativt balanskravsresultat på 239 miljoner kronor från 
2023 att återställa senast 2026. 

Under rubrik Driftredovisning redovisas nämndernas utfall i förhållande till den budget 
som regionfullmäktige fastställt för den löpande verksamheten. Den ska upprättas så 
att den tillgodoser fullmäktiges behov och ansvarsprövning av styrelser och nämnder. 
Regionstyrelsen och nämnderna redovisar tillsammans ett budgetunderskott på 639 
miljoner kronor för perioden till och med augusti.

Behov att vidta åtgärder:

Regionala utvecklingsnämnden har i samband med tertialrapport per april 
uppmärksammat regionfullmäktige om ett negativ prognostiserat budgetunderskott. 
Vid tidpunkt för andra delårsrapporten lämnas en prognos i nivå med budget. Viss 
osäkerhet råder viss dock så nämnden avser behandla en ny skrivelse till 
regionfullmäktige i oktober, i enlighet med regionala utvecklingsnämnden tidigare 
beslut. 

Hälso- och sjukvården uppmärksammar regionfullmäktige i samband med 
fastställandet av delårsrapporten om befarat underskott mot budget år 2024 i likhet 
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med skrivelsen till tertialrapport per april.

Regionstyrelsen uppmärksammar regionfullmäktige om befarade underskott mot 
budget 2024 samt att arbete med kostnadsminskande åtgärder pågår.

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar: 

Delårsrapport per augusti 2024 godkänns.

Överläggning samt förslag till beslut under sammanträdet

Under överläggningen yttrar sig Peter Olofsson (S), Gunnar Viklund (S) och Nicklas 
Sandström (M).

Peter Olofsson (S), med stöd av Gunnar Viklund (S), yrkar bifall till regionstyrelsens 
förslag till beslut.

Nicklas Sandström (M) yrkar enligt följande;

Att Godkänna upprättat förslag till delårsrapport per augusti 2024.

Att Regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna skyndsamt ta fram 
en budgetprocess som avspeglar verksamheternas uppdrag, budget, behov, 
horisontella samt vertikala prioriteringar som harmoniserar med beprövad erfarenhet 
och eventuella vårdprogram.

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att säkerställa att budgetunderlag 
håller en tillräcklig kvalitet. Det bör bland annat finnas dokumenterade riskanalyser 
som visar att förslag på budgetar och åtgärder är möjliga att genomföra.

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag säkerställa att verksamheterna blir 
delaktiga i beredningen av budgetar och arbetet med att föreslå prioriteringar.

Att Fullmäktige förtydligar att målsättningen med kostnadsreduktionen av 
administrativa tjänster inom regionen. 

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att göra ett omtag med arbetet kring 
att nå en ekonomi i balans genom att fokus riktas på analys och åtgärd per förvaltning 
och vilka kostnadsposter som har stora budgetavvikelser.

Att Regionstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att arbeta fram, utöver de tidigare 
fullmäktigeuppdragen, ytterligare nödvändiga kostnadsreducerande åtgärder.

Att Regionstyrelsen får i uppdrag att i samverkan med nämnderna arbeta fram 
processtöd så att verksamheten kan genomföra horisontella prioriteringar som leder 
fram till skäliga utbudsbegränsningar.
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Att Hälso- och sjukvårdsnämnden får i uppdrag att skyndsamt stärka arbetet för att 
stärka universitetssjukvården.

Beslutsgång

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, regionstyrelsens förslag till 
beslut och Nicklas Sandströms förslag till beslut.

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att fullmäktige beslutar enligt 
regionstyrelsens förslag till beslut.

Beslut

Delårsrapport per augusti 2024 godkänns.

Reservationer

Närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare i Moderaterna, Centerpartiet, 
Kristdemokraterna och Liberalerna reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag och nedanstående motivering;

"Denna delårsrapport fortsätter på den tidigare inslagna vägen sedan 2023. Vi kan 
inte se några trendbrott i effekterna av att minska verksamhetens nettokostnader. Än 
värre är att tillgängligheten och förmågan att tillhandahålla jämlik vård i hela länet har 
fortsatt att försämras.

Prognosen för verksamhetens nettokostnader visar en avvikelse på -754 miljoner 
kronor. Den största avvikelsen återfinns inom Hälso- och sjukvårdsnämnden, med -
650 miljoner kronor. Regionen räddas upp av att skatteintäkter och den finansiella 
utvecklingen har varit bättre än budgeterat. Sammantaget är prognosen ett underskott 
på -263 miljoner kronor. Emellertid är prognosen för balanskravsresultatet -1 210 
miljoner kronor. Hela eller delar av detta underskott måste återställas inom tre år. 
Sedan tidigare finns ett negativt balanskravsresultat på 239 miljoner kronor som 
måste återställas senast 2026. Det är inte en framkomlig väg att använda finansiella 
vinster för att täcka upp höga driftkostnader det borde gå till investeringar och att fylla 
på pensionsfonden.

Dessutom står regionen inför en akut arbetskraftsbrist, då den nuvarande 
personalstyrkan inte kan ersättas till tidigare nivåer på grund av en åldrande 
befolkning och brist på arbetskraft i arbetsför ålder.

Från april 2023 till augusti 2024 har antalet anställda ökat med 278 personer. Av 
dessa är 213 inom patientnära vårdyrken, såsom undersköterskor och sjuksköterskor, 
samt flera läkarstudenter, sjuksköterskestudenter och tandläkarstudenter. Under 
samma period skulle, enligt tidigare beslut, antalet administrativa tjänster ha minskat 
med 100 personer. Dock har antalet disponibla vårdplatser inom slutenvården förblivit 
på en rekordlåg nivå. Bara under de senaste fyra åren har antalet vårdplatser minskat 
med cirka 123. Under augusti fick endast 29 procent av patienterna vård inom ramen 
för vårdgarantin för sin operation eller behandling. Motsvarande siffra för barn- och 
ungdomspsykiatrin (BUP) är 5 procent. Så dåligt resultat har regionen aldrig haft 
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tidigare. Detta måste bli en väckarklocka. Det uppseendeväckande att 
delårsrapporterna inte belyser detta djupare.

Det är glädjande att statusen som universitetssjukhus har bibehållits vid alla berörda 
kliniker. Den nationella styrgruppen för ALF anser att samtliga USVE-enheter uppfyller 
minimikraven, efter ett intensivt arbete med att rätta till brister. Bedömningen och 
förhoppningen är att Socialstyrelsen inte har några fler invändningar i och med detta. 
Att Norrlands universitetssjukhus (NUS) precis klarade målsnöret för att behålla sin 
status som universitetssjukhus måste leda till eftertanke, självrannsakan och kraftfulla 
åtgärder.

Under årtionden av rödgrönt styre har svåra beslut skjutits på framtiden, vilket har 
gjort regionen sårbar för ekonomisk instabilitet och en orolig omvärld. Det är tydligt att 
prioriteringar måste omprövas och att fokus måste ligga på att skydda vårdens 
kärnuppdrag och skapa en hållbar utveckling för hela länet. För att skydda 
kärnverksamheten krävs en gradvis omställning till en balanserad ekonomi under de 
kommande åren, där både verksamheter och personal inkluderas i arbetet.

När det gäller följsamheten till de uppsatta målen anser vi att rapporten ger en alltför 
positiv bild av verkligheten. Utöver detta är målen alltför många och omfattande. 
Sedan tidigare har det framkommit att de indikatorer som ska visa på utvecklingen har 
svag eller ingen koppling till förmågan att uppnå målen, men det är enkelt att plocka ut 
de uppgifterna ur våra system. Givet att inga positiva effekter syns på den ekonomiska 
sidan är det en korrekt bedömning att de finansiella målen inte kommer att uppnås. 
Därför delar vi uppfattningen att Region Västerbotten inte kommer att uppnå en god 
ekonomisk hushållning för 2024.

Sammanfattningsvis måste Region Västerbotten ompröva sitt politiska ledarskap och 
fokusera på att skapa en långsiktig och hållbar ekonomisk plan. Detta arbete kan inte 
skjutas upp till nästa budget utan måste påbörjas omedelbart. Prioriteringar måste 
omprövas, och åtgärder måste vidtas för att säkerställa att invånarna i länet får tillgång 
till den vård de behöver utan att riskera regionens ekonomiska stabilitet på lång sikt."

Beslutsunderlag

 §212 RS Region Västerbottens delårsrapport per augusti 2024
 Delårsrapport per augusti 2024, Region Västerbotten
 Revisorernas utlåtande om granskning av delårsrapport per augusti 2024, 

inklusive bilagor
 Tjänsteskrivelse Region Västerbotten. Delårsrapport per augusti 2024
 Bilaga, Hälso och sjukvårdsnämndens delårsrapport per augusti 2024,  

Tillgänglighet inom primär- och specialiserad vård
 Hälso- och sjukvårdsnämndens delarsrapport per augusti 2024
 Patientnämndens Delårsrapport per augusti 2024
 Regionala utvecklingsnämnden delårsrapport per augusti 2024, fastställd 2024-

10-10 § 147
 Folkhögskolestyrelsen, Delårsrapport per augusti, Tertial 2 2024
 Gemensam måltidsservice. Delårsrapport augusti 2024
 Bilaga, Uppföljning handlingsplaner delårsrapport 2 2024, 

Folkhögskolestyrelsen
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 Beredningen för samverkan och regional utvecklings delårsrapport per augusti 
2024 inkl bilaga

 Beredningen för kompetensförsörjning, Delårsrapport per augusti 2024
 Demokratiberedningens delårsrapport per augusti 2024
 Yrkande gällande Delårsrapport per augusti 2024 Tertial 2
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§ 215 Befarat underskott och åtgärder för regionala 
utvecklingsnämnden 2024
RS 1992-2024

Sammanfattning

Regionala utvecklingsnämnden beslutade 2024-10-10, § 148 att tillskriva 
regionfullmäktige angående befarat underskott samt åtgärder för nämnden 2024. 

Vid ingången av verksamhetsåret 2024 hade regionala utvecklingsnämnden ett
utgångsläge där det krävdes åtgärder motsvarande 36 miljoner kronor för att nå en
budget i balans. Underskottet fanns i det budgeterade driftanslaget inför 2024 för de 
båda kollektivtrafikbolagen Norrtåg AB och Länstrafiken i Västerbotten AB. 

I skrivelsen framgår att aktuell prognos för nämnden tyder på ett resultat vid årets slut 
som är i nivå med budget, vilket beror på förbättrade prognoser för 
kollektivtrafikbolagen Länstrafiken i Västerbottens AB samt Norrtåg AB. Det 
förbättrade resultatet består dels av ökade intäkter (ökat resande), dels av 
gynnsamma effekter av olika index främst relaterade till lägre drivmedels-kostnader. 
En fortsatt positiv resultatutveckling förväntas under återstoden av året, till delar 
bestående av så kallade engångseffekter. Engångseffekterna är dock avgränsade till 
verksamhetsåret 2024, vilket bör tas i beaktande inför det kommande budgetåret.

Nämnden beskriver vidare det arbete som pågår för att nå en långsiktigt hållbar 
ekonomi. 

Regionala utvecklingsnämnden vill med skrivelsen föreslå regionfullmäktige att
kollektivtrafikbolagens budgeterade behov tillgodoses i samband med tilldelning av
budgetramar för nämnderna år 2025, för att undvika prognosticerade underskott 
redan innan året påbörjats. 

Förslag till beslut

Regionstyrelsen föreslår att regionfullmäktige beslutar

Fullmäktige konstaterar att Regionala utvecklingsnämndens prognos förbättrats för 
2024 och att nämnden inte längre väntas redovisa ett underskott mot budget. 

Givet den ekonomiska situationen uppdrar regionfullmäktige till regionala 
utvecklingsnämnden att fortsätta sitt arbete med kostnadsreducerande åtgärder för att 
under 2025 nå en budget i balans. 

Beslut

Fullmäktige konstaterar att Regionala utvecklingsnämndens prognos förbättrats för 
2024 och att nämnden inte längre väntas redovisa ett underskott mot budget. 

Givet den ekonomiska situationen uppdrar regionfullmäktige till regionala 
utvecklingsnämnden att fortsätta sitt arbete med kostnadsreducerande åtgärder för att 
under 2025 nå en budget i balans. 
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Beslutsunderlag

 Tjänsteskrivelse befarat underskott och åtgärder för regionala 
utvecklingsnämnden 2024

 §148 RUN Befarat underskott och åtgärder för regionala utvecklingsnämnden 
2024, sammanträdesdatum 241010

 Tjänsteskrivelse, Befarat underskott och åtgärder för regionala 
utvecklingsnämnden 2024

 §241 RS Befarat underskott och åtgärder för regionala utvecklingsnämnden 
2024
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§ 216 Valärenden 2024
RS 66-2024

Sammanfattning

Inför regionfullmäktige har följande valärenden inkommit;

Entlediganden

Johan Söderling (S), Strand, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ersättare i regionfullmäktige.

Bo-Ingvar Persson (SD), Dorotea, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som ersättare i regionfullmäktige.

Joakim Wallström (V), Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som ersättare i regionfullmäktige.

Per Boström (KD), Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag som 
ledamot i regionfullmäktige.

Gunilla Bohman (KD), Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som ersättare i regionfullmäktige.

Andreas Boman (KD), Skellefteå, har inkommit med en avsägelse från sitt uppdrag 
som ersättare i regionfullmäktige.

Fyllnadsval

Nämndeman i Hovrätten för Övre Norrland, istället för Maléne Holmgren (KD);
Fredrik Sehlin (KD), Vännäs

Val 

Val till styrelsen för Almi Nord AB; 

Ledamot (1)
Richard Carstedt (S), Burträsk

Ersättare (1)
Anders Sellström (KD), Umeå

Ägarombud
Lennart Holmlund (S), Umeå

Förslag till beslut

Valberedningens förslag till beslut
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Regionfullmäktige beslutar:

Valberedningens förslag till entlediganden, fyllnadsval och val godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslut

Valberedningens förslag till entlediganden, fyllnadsval och val godkänns.

Om inte annat anges i valberedningens förslag börjar valperioden omedelbart.

Beslutsunderlag

 Valbetänkande inför fullmäktige 26-27 november signed
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§ 217 Handlingar för kännedom

Förslag till beslut

Informationen är delgiven.

Beslut

Informationen är delgiven.

Beslutsunderlag

 Sammanträdesanteckningar §§36-42, Demokratiberedning 2024
 Beredning för kompetensförsörjning, Sammanträdesanteckningar § 48-54
 Sammanträdesanteckningar, § 23-26, Beredning för samverkan och regional 

utveckling
 Sammanträdesanteckningar, § 18-22, Beredning för samverkan och regional 

utveckling
 Sammanträdesanteckningar, § 11-17, Beredning för samverkan och regional 

utveckling
 Sammanträdesanteckningar, § 6-10, Beredning för samverkan och regional 

utveckling
 Sammanträdesanteckningar, § 1-5, Beredning för samverkan och regional 

utveckling
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§ 218 Interpellation nr 34-2024 från Maria Lundqvist Brömster (L). 
Screening mot tjocktarmscancer
RS 1631-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§ 142-2024) har medgett att Maria Lundqvist Brömster (L) får ställa 
en interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson 
(S) med lydelsen;

"I maj 2022 påbörjades screeningen för tidig upptäckt av cancer i tjocktarm och 
ändtarm i Region Västerbotten vilket var mycket efterlängtat.

Cancer i tarmen är den tredje vanligaste cancerformen i Sverige. Om den upptäcks i 
god är prognosen god. Under 2022 skulle alla länsbor som var födda 1962 få 
ett erbjudande om provtagning. Planen är sedan att åldersgrupperna ska utökas 
successivt för att man från 2025 ska kunna erbjuda alla i regionen mellan 60 och 74 år 
provtagning vartannat år.

Med hänvisning till ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson:

- Hur många personer har till dags datum erbjudits screening?
- Hur många personer har gjort screening?
- Hur många av de som skickar in prov för screening har kallats till koloskopi?
- Hur stor procent av de som undersökts har förstadium till cancer eller tidig cancer?
- Kommer planen att hålla, dvs att alla mellan 60 – 74 år kommer att kunna erbjudas 
screening vartannat år från 2025?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"12 157 personer har erbjudits screening av tjocktarmscancer under perioden 1 maj 
2022 – 31 december 2023. Statistik för 2024 är inte möjligt att få fram än. Under 
samma period har 7661 personer (63 %) gjort screening för blod i avföring.

Av de som gjort screening hade 2,7 % blod i avföringen och remitterades för att bli 
kallade till koloskopi. 10 % av de som skulle kallas till koloskopi var redan kända av 
kliniken och avregistrerades, de resterande som hade blod i avföringen kallades till 
koloskopi. Av de som kallats har 84 % genomfört koloskopi och 16 % har avböjt vidare 
undersökning trots att kliniken ringt och pratat med dem via telefon.

Från 1 maj 2022 – 1 september 2024 har 270 personer blivit kallade till koloskopi inom 
ramen för screening. 228 personer har undersökts med koloskopi i Västerbotten 
medan 42 personer har avböjt undersökning. 64 % av de som gjort koloskopi hade 
förstadium till cancer eller påvisad cancer.

Bedömningen är att den plan som finns för att alla mellan 60-74 år ska erbjudas 
screening av tjocktarmscancer vartannat år fr.o.m. 2025 kommer att hålla. 
Endoskopienheterna i Lycksele, Skellefteå och Umeå avser att erbjuda screening 
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enligt plan för screeningverksamheten under år 2025. Utfallet är bra då många av 
personerna som genomgått koloskopi har behandlats för kolorektalcancer eller 
borttagande av adenom som är ett förstadium till cancer".

Sedan Maria Lundqvist Brömster (L), Anna-Lena Danielsson (S) och Anders Hettinger 
(KD), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 219 Interpellation nr 35-2024 från Anna Ackemo (M). Kommer BB i 
Lycksele att stängas över jul och nyår igen?
RS 1639-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Anna Ackemo (M) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen; 

"BB i Lycksele öppnar åter upp efter sommarstängningen igen, en stängning som blev 
längre än befarat på grund av personalbrist. Frågan är bara hur länge det får vara 
öppet denna gång?

De återkommande stängningarna och som plötsligt måste förlängas för att det inte 
finns personal skapar en otrygghet, framför allt hos de blivande föräldrar som finns i 
Södra Lappland, nu behövs ett långsiktigt besked.

Den upphandling av förlossningsverksamheten i Lycksele som hade kunnat vara 
lösningen för en året-runt öppen verksamhet som den politiska majoriteten valde att 
avbryta har lett till att vi nu är tillbaka i det läge där allt började, att man på grund av 
personalbrist tvingas stänga ner verksamheten på rutin gång efter annan under året.

Förlossningen i Lycksele har sedan länge saknat egen barnläkarkompetens, vilket 
påverkar patientsäkerheten och är en skillnad mot både övriga delar av länet men 
också mot riket då det bara är en annan förlossningsklinik i landet som saknar 
barnläkarkompetensen.

Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor till Hälso- och 
sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson(S)

1. Kommer BB i Lycksele att stängas över jul och nyår i år igen?
2. Hur ser lösningen ut för att säkerställa barnläkarkompetensen på Lycksele BB?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Att bygga stark kompetens tar tid och vid Centrum för obstetrik och gynekologi 
(CFOG) och BB i Lycksele pågår det arbetet: Vi har också en skyldighet att se till att 
alla våra anställda får den semester de behöver och har rätt till. Detta innebär att det 
är sannolikt att vi kan komma att behöva stänga förlossningen i Lycksele både under 
sommar och jul ett antal år framöver.

Vi satsar på rekrytering och utbildning av både barnmorskor och specialistläkare. I 
nuläget är det sex sjuksköterskor som utbildar sig till barnmorskor, vilka samtliga är 
kopplade till Lycksele BB.

Frågan om barnläkarkompetens vid BB i Lycksele ägs av Barn- och ungdomscentrum. 
Uppdraget för Barn- och ungdomscentrum i Region Västerbotten är inte förändrat. 
Bemanning för att genomföra BB-ronder med barnläkarkompetens finns säkrad 

93 (107)

Comfact Signature Referensnummer: 172867SE



 
Protokoll

Sammanträdesdatum
Regionfullmäktige 2024-11-26--27

Utdragsbestyrkande

motsvarande två ronder per vecka. Sjuka nyfödda barn hämtas vid behov av 
neonatala transportteamet enligt fastlagd rutin. Fram tills neonatalteamet från Umeå 
anlänt ansvarar annan basenhet för medicinskt omhändertagande av det nyfödda 
barnet."

Sedan Anna Ackemo (M), Anna-Lena Danielsson (S), Betty-Ann Nilsson (KD), Ewa-
May Karlsson (C) och Hans Brettschneider (MP), yttrat sig, förklaras debatten 
avslutad.
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§ 220 Interpellation nr 36-2024 från Maria Kristoffersson (C). Hur är det 
med patientsäkerhet och bilförlossning?
RS 1681-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Maria Kristoffersson (C) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen; 

"I sommar har Lycksele BB varit stängt under semestern samt ytterligare en tid för en 
neonatalteamet inte kunde stå på tå för Lycksele BB. Ett 40-tal kvinnor från södra 
Lappland beräknades föda under tiden förlossningen i Lycksele var stängd. Det är väl 
känt att stängningen av förlossningen innebär stor oro och otrygghet för familjerna 
som väntar barn. 

Barnmorskorna i Lycksele och i mödravården gör ett fantastiskt jobb för att skapa 
trygghet i den situation som familjerna befunnit sig i och utvecklingen av 
Lyckselemodellen, med större fokus på naturligt födande är rätt riktning för att minska 
uppfattningen att graviditet och förlossning är ett sjukdomstillstånd och öka det 
naturliga förloppet.

Det som händer när barnmorskornas arbete med naturligare förlossningar krockar 
med barn- och ungdomscentrums uppfattning om patientsäkerhet är att familjerna 
som väntar barn drabbas av långa avstånd till förlossningen. 

Vi i Centerpartiet anser att det är angeläget att vi börjar diskutera patientsäkerheten ur 
ett bredare perspektiv. 

Därför är min fråga till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande:

Vad är patientsäkerheten på förlossningen och i eftervården värd, om förlossningen 
sker i en bil mellan hemmet och förlossningen i Umeå?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Förlossningsvården i Region Västerbotten värnar om medborgarnas trygghet, 
patientsäkerhet, jämlikhet samt god och nära vård, och arbetar hårt och på bred front 
för att hålla alla tre förlossningsverksamheter i Västerbotten öppna.

När förlossningen och BB i Lycksele inte har kunnat vara öppet skapar det 
konsekvenser som påverkar kvinnorna, familjer, personalen på olika sätt. När det 
gäller förlossningsvård så behöver patientsäkerheten både för barn och mamma 
säkerställas. Som ett exempel från i somras kunde det neonatala transportteamet inte 
bemannas med utgångspunkt från Umeå under vissa veckor. Eftersom det inte finns 
någon barnläkare i Lycksele, kunde då inte patientsäkerheten säkerställas relaterat till 
utökade och extra långa avstånd för ett transportteam med utgångspunkt från Uppsala 
som ligger närmast. Förlossningen i Lycksele tvingades på grund av detta stänga trots 
full bemanning.
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Förlossningen i Lycksele har arbetat utifrån rådande förutsättningar för att hålla BB 
öppet och få verksamheten mer hållbar. I Lycksele finns alltid erfarna specialister inom 
obstetrik och gynekologi samt barnmorskor med fullgod kompetens. Det finns tillgång 
till utrustning, läkemedel, digital uppkoppling när extra stöd behövs samt en 
uppdaterad rutin för vilka som kan föda i Lycksele. Därmed kan god säkerhet för 
födande och barn säkerställas.

Var vi än bor i landet, hur nära vi än bor ett sjukhus kan vi aldrig helt eliminera risken 
att en förlossning sker i bil mellan hemmet och förlossningsenheten. Det är 
svårigheter att ta fram data och få tillförlitlig statistik på hur många barn som fötts i bil. 
Detta eftersom ett barn registreras som fött först efter att moderkakan kommit ut, vilket 
alltid görs på sjukhus. Hela Sverige registrerar på samma sätt." 

Sedan Maria Kristoffersson (C), Anna-Lena Danielsson (S) och Per-Erik Lundmark 
(S), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 221 Interpellation nr 37-2024 från Anton Bergström Nord (M). NUS 
och Skellefteå faller i AT-rankingen
RS 1696-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Anton Bergström Nord (M) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Sveriges läkarförbund kommer årligen ut med en AT-rankingen sedan år 2000, där 
sjukhusen runt om i landet rankas efter enkäter från läkare som gör sin AT. 
Mätningarna sammanväger introduktionen, handledning, utbildning och kollegialt stöd 
inom de olika blocken.

Skellefteå lasarett faller från en 6:e plats på rankningen 2023 till en 42:a plats i årets 
rankning. Även NUS faller ett par placeringar men är nära botten av samtliga sjukhus. 
Glädjande är såklart att Lycksele kommer in på en topp 10 plats.

Utifrån resultatet verkar allt från handledning till arbetsmiljön en uppryckning.

Tittar man sammantaget ligger två av våra sjukhus dåligt till i rankningen. Detta 
påverkar viljan att komma hit för att göra sin AT och därmed rekryteringen av 
läkarkompetenser långsiktigt. Mot bakgrund av ovanstående ställer jag följande frågor 
till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S)

1. Vad är orsaken till den låga rankningen för både Norrlands Universitetssjukhus och 
Skellefteå Lasarett, och vilka omedelbara åtgärder kan vidtas för att vända denna 
negativa trend?
2. Vad är planen för att förbättra sjukhusens placering i nästa AT-ranking?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"AT-rankingen utgår från en enkät som Sveriges Läkarförbund via SYLF (Sveriges 
Yngre Läkares Förening) skickar ut till AT-läkare samt till underläkare före AT. Årets 
enkät skickades ut i mars 2024 och de svarande gör antingen AT just då eller har 
avslutat AT under december 2023 eller under 2024. Av Umeås 43 AT-läkare svarade 
19 och av Skellefteås 48 AT-läkare svarade 21 på enkäten. Svarsfrekvensen kan 
påverka resultatet.

Vi bedömer att den ansträngda situationen i vården påverkar AT-läkarnas upplevelse 
av tjänstgöringen. Detta påverkar arbetsmiljön och ger såväl medicinsk som etisk 
stress för AT-läkarna. Hälsocentraler som bemannas till stor del av stafettläkare 
och/eller vikarier och kan också påverka AT-läkarnas upplevelser och möjlighet till 
handledning negativt.

I Umeå och Skellefteå bedrivs kontinuerligt förändrings- och förbättringsarbete 
tillsammans med AT-läkarna. I flertal olika forum kan AT-läkarna lyfta sådant som inte 
fungerat väl, sådant som fungerat väl, hur introduktion, utbildning och handledning 
fungerat (både med den särskilt utsedda handledaren och med det kollegiala stödet 
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under tjänstgöringen) samt ge förslag på hur förbättringar kan ske. Vi arbetar med att 
förändra och förbättra de problem som lyfts vid dessa olika forum i dialog med 
klinikernas AT-ansvariga. På båda orterna finns AT-råd (där AT-läkarna själva utser 
sina representanter som träffar AT-ansvariga på de båda orterna) med regelbundna 
träffar och alla AT-läkare har en namngiven handledare på de olika kliniska 
placeringarna. I både Umeå och Skellefteå sker månatliga träffar där AT-läkarna kan 
ta upp problem och brister på klinikerna och förslag på förbättringar. AT-läkarna har 
avslutningssamtal för utvärdering av hela AT (i Umeå med AT-chef och i Skellefteå 
med övergripande AT-BT-studierektor). AT-läkarna kan under hela sin AT vända sig 
till övergripande AT-studierektor/AT-samordnare/AT-chef med frågor och synpunkter, 
som antingen kan lösas direkt av dessa personer eller som kan lyftas vidare till 
personer som kan hantera frågan.

Både i Umeå och Skellefteå arbetas det kontinuerligt med att förbättra 
allmäntjänstgöringen. Det pågår arbete gällande arbetsmiljö, utbildning, handledning, 
introduktion, formella bedömningar och feedback. Under det gångna året har 
Skellefteå arbetat mycket tillsammans med AT-läkarna med att se över arbetsmiljön, 
både fysisk arbetsmiljö avseende lokaler och arbetsstationer för AT-läkare samt 
faktorer som kan påverka den psykiska arbetsmiljön såsom kollegialt stöd. I Skellefteå 
har det exempelvis, utifrån synpunkter inkomna från AT-läkare, däribland AT-rådet, 
arbetats med:

1) Översyn av bemanningen av primärjourer på kirurgen och ortopeden tillsammans 
med AT-rådet, chefer, schemaläggare på kirurgen och ortopeden.
2) Utifrån önskemål om ökad feedback har övergripande AT-studierektor med AT-
läkarna, AT-klinikansvariga och vid möten med läkarkollegor på hela sjukhuset lyft 
vikten av feedback och hur förutsättningarna för den kan optimeras.
3) Upplägget för AT-introduktionen omformas kontinuerligt. Utifrån önskemål om ökad 
färdighet i undersökningsteknik och bedömning av patienter med symtom från 
rörelseorganen har AT-introduktionen under det gångna året justerats så att det nu 
finns tillagt såväl föreläsning som praktiska övningar i detta

Utifrån resultatet på AT-rankingen 2024 tas det in ytterligare synpunkter från AT-
läkarna och från representanter från de olika klinikerna vid sjukhusen och 
primärvården så att en översyn kan ske av vad som kan ha orsakat att AT-läkarna 
rapporterar minskad nöjdhet. AT-ledningen, AT-chef, AT-studierektorer och AT-
samordnare avser således att fortsätta bedriva förbättrings- och förändringsarbete 
utifrån ovanstående beskrivning i nära samarbete med AT-läkarna och klinikerna. 
Eventuella positiva effekter av det senaste årets förbättringsarbete kan förväntas 
rapporteras i successivt ökande grad från år 2025 års AT-enkät och framåt".

Sedan Elin Segerstedt Söderberg (M), Peter Olofsson (S) och Håkan Andersson 
(C), yttrat sig, förklaras interpellationsdebatten avslutad.
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§ 222 Interpellation nr 38-2024 från Mattias Larsson (C). Vilka åtgärder 
planeras för att förbättra Region Västerbottens upphandling- och 
inköpsverksamhet?
RS 1699-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Mattias Larsson (C) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Revisorerna har i en rapport tidigare under året återigen pekat på brister i regionens 
upphandlings- och inköpsverksamheter.

Regionen är en stor inköpare av både varor och tjänster och nuvarande situation är 
inte tillfyllest. Det handlar dels om att varor köps in till alltför höga priser på grund av 
felaktiga, fördröjda eller överklagade upphandlingar, dels om att förseningar uppstår 
på grund av att upphandlings- och inköpsverksamheten är hårt ansträngd och 
upphandlare är ännu en av de yrkesgrupper det råder brist på.

Nuvarande situation kan ge upphov till både fördyringar och kvalitetsbrister.

Revisorerna rekommenderade i sin rapport att ett antal åtgärder skulle vidtas både för 
att förbättra upphandlingsfunktionens förutsättningar för att bedriva sin verksamhet.

Baserat på ovanstående önskar jag fråga Peter Olofsson

1. Vilka åtgärder har genomförts för att förbättra upphandlings- och inköpsfunktionen i 
linje med revisorernas rekommendationer?
2. Är du nöjd med hur upphandlingsfunktionen fungerar idag?"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Inom inköpsområdet för Region Västerbotten har det skett en del större 
organisatoriska förändringar under våren 2024. Avdelningen inköp och upphandling 
har organisatoriskt flyttats från digitalisering och service (DoS) till ekonomi. Ny 
verksamhetschef har anställts som tillträdde i juni i samband med den nya 
organisationsförändringen. Tidigare verksamhetschef är kvar under DoS för att 
hantera avdelningen logistik. Denna förändring möjliggör ett mer effektfullt korsarbete 
för inköp och framförallt tillsammans med ekonomicontrollers, som är en förlängning ut 
i verksamheterna.

Inom inköp har ett större omtag utförts kring strategiskt inköp. Regionen har rekryterat 
upp mer personal som kommer in nu i september, vilket möjliggör att inköp kan täcka 
upp flertalet olika upphandlingsområden som regionen har behov av. Tillsammans 
med verksamheten kan vi börja analysera verksamheternas kommande behov i både 
material, varor och tjänster, dvs inte titta på behovet just nu och agera för sent. Det 
ger möjlighet att jobba med strukturerade upphandlingsplaner som sträcker sig för 
kommande behov 1-4 år framåt i tiden.
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Gällande upphandlingen så har vi kortsiktigt fått in resurser via konsulter för att jobba i 
kapp den backlogg som uppstått med den beskrivna personalomsättningen i 
rapporten. Det ger tid och möjlighet att strukturera upp även denna del i processen. 
Förhoppningsvis har även personaltappet avstannat då vissa personer tidigare kan ha 
haft en för stor arbetsbelastning och valt att avsluta sin anställning. Regionen har 
också lyckats nyrekrytera personal som börjar sin anställning i september och även 
några personer under oktober. När de nyanställda har kommit i gång så kan vi även 
fasa ut större delen av konsulthjälpen.

Gällande avtal och prisbild så har det analyserats en hel del kring detta och det är ett 
arbete som pågår konstant. Vid nya avtalstecknande på avtal som normalt löpt under 
en 4 årsperiod, med begränsade index höjningar på priser, får vi nog i vissa fall 
förvänta oss ganska stora justeringar. Vi vet ju alla hur marknaden sett ut de sista 
åren.

Regionen kommer även implementera ett bättre systemstöd för hela verksamheten 
gällande inköp och avrop med ett nytt webbaserat inköpssystem (Procedo). Några 
pilotenheter går in skarpt i detta arbete under fjärde kvartalet 2024 och resterande 
kommer in löpande under första kvartalet 2025. Med detta system kommer vi kunna 
lägga upp avtalsartiklar i systemet och göra artiklarna beställningsbara för 
verksamheterna, vilket tydliggör vad som finns i sortimentet. Verksamheten och 
strategiska inköparna kommer även få full kontroll på beställt sortiment och volymer 
för att kunna underlätta avtalsprocesserna, efterlevnad och kommande upphandlingar. 
Det kommer även kunna hjälpa oss i arbetet med robusthet och beredskapslager för 
regionen, då vi får ordentlig koll på artikelnivå och omloppshastigheter på 
produkterna."

Sedan Mattias Larsson (C), Peter Olofsson (S), Betty-Ann Nilsson (KD), Petter 
Nilsson (SD), Kjell Bäckman (V) och Carina Sundbom (C), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad.
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§ 223 Interpellation nr 39-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Beredda att 
göra en liknande friskvårdssatsning med klimakterieutbildning 
för regionens medarbetare?
RS 1700-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Betty-Ann Nilsson (KD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen;

"Hormonella förändringar i samband med förklimakteriet och klimakteriet påverkar 
många kvinnor i åldern 40-60 år, medan det går obemärkt förbi hos vissa. Symtomen, 
som kan vara både psykiska och fysiska, varierar men påverkar för många kvinnor det 
allmänna välbefinnandet. Att inte sova, att få värk, att tappa fokus, att bli nedstämd 
eller tokarg, att självförtroendet sjunker, att bli genomblöt av svett, bli oroad eller 
känna ångest och inte känna igen sig själv längre är bara några av de symtom som 
kan uppstå av hormonförändringar hos kvinnor. Alla dessa förändringar kan så klart 
påverka även arbetslivet.

I Partille har kommunen genomfört en friskvårdssatsning. Ett pilotprojekt har 
genomförts där kvinnliga medarbetare mellan 40 och 60 år har bjudits in till en 
föreläsning om klimakteriet. De som velat har även fått individuell rådgivning och vid 
behov av hormonterapi, har en tid för digitalt läkarbesök bokats in. Även cheferna 
erbjuds en föreläsning för att bättre förstå hur klimakteriet påverkar medarbetarnas 
hälsa i arbetslivet. Även Vännäs Kommun har haft liknande föreläsningar för anställda 
och allmänhet.

Efter två är beskrivs resultatet av friskvårdssatsningen som en succé, 
sjukskrivningarna har minskat med en procentenhet bland kvinnor 40-60 år.

Därför vill jag fråga Peter Olofsson:

- Är du och majoriteten beredda att göra en liknande friskvårdssatsning med 
klimakterieutbildning för regionens medarbetare? Betty-Ann Nilson (KD)"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse; 

"Som övergripande insats gällande medarbetarnas hälsa skulle det eventuellt vara 
möjligt att ge en föreläsning kring klimakteriebesvär, men det finns i dagsläget ingen 
plan på att införa en bred informationsutbildning till kvinnliga medarbetare rörande 
klimakterieproblematik.

Våra medarbetare har som alla andra kvinnor i Region Västerbotten möjlighet att söka 
vård för sina besvär orsakade av klimakteriet via ordinarie sökvägar. Regionen 
bedömer det inte som ett lämpligt förfaringssätt att vid behov boka in sin egen 
personal till rådgivning eller förskrivning av läkemedel.
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Vi har under 2024 ett uppdrag från regionfullmäktige att kartlägga kvinnosjukvården ur 
kvalitets- och jämlikhetsperspektiv för att definiera brister som behöver åtgärdas. I det 
uppdraget är klimakteriebesvär en av de diagnoser som särskilt nu ska beaktas.

Resultaten av detta uppdrag blir förstås till gagn även för regionens egna 
medarbetare."

Sedan Betty-Ann Nilsson (KD), Jonas Karlberg (V) och Maria Kristoffersson (C), yttrat 
sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 224 Interpellation nr 40-2024 från Betty-Ann Nilsson (KD). Bristen på 
allmänläkare i Primärvården, bör den förstärkas?
RS 1701-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§142-2024) har medgett att Betty-Ann Nilsson (KD) får ställa en 
interpellation till hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Anna-Lena Danielsson (S) 
med lydelsen;

"Bristen på allmänläkare i primärvården är ett växande problem som hotar 
effektiviteten och kvaliteten på den grundläggande hälso- och sjukvården. 
Allmänläkare, eller distriktsläkare, spelar en central roll i att erbjuda kontinuerlig och 
sammanhängande vård, vilket är avgörande för att primärvården ska kunna fullgöra 
sitt uppdrag.

I hela landet håller man på att ställa om till Nära vård. Så också i Region Västerbotten. 
Viktigt att arbetet fortskrider tillsammans med kommunerna.

För att hantera utmaningen med bristen på distriktsläkare krävs en rad åtgärder och 
strategier som kan säkerställa att fler läkare väljer och stannar kvar inom 
allmänmedicin.

Därför vill jag fråga Anna-Lena Danielsson: -

Anser du att primärvården behöver förstärkas? - Vad tänker du och majoriteten göra 
för att öka intresset för allmän medicin bland läkarkåren? Betty-Ann Nilson (KD)"

Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Interpellanten pekar på utmaningar som definitivt finns inom vården. Det finns många 
vägar att gå för att stärka primärvården i sitt uppdrag varav tillgång till allmänläkare är 
en av de som regionen behöver arbeta med att säkerställa.

Alla tre närsjukvårdsområden i regionen arbetar tillsammans med de insatser och 
aktiviteter som beskrivs och det pågår ett omfattande arbete inom alla dessa delar. I 
grunden kan man referera dessa insatser som delar av omställningen mot Nära Vård. 
Antalet ST-block i primärvården har ökat och därutöver pågår ett arbete med att 
förbättra möjligheten att kombinera arbete på klinik med forskning för primärvårdens 
läkare.

Utvecklingssatsningen ”Livskraft tillsammans” påbörjades för att vända den negativa 
trenden i inom primärvården i den norra länsdelen kopplat till kompetensförsörjning 
och tillgänglighet. Under hösten har alla anställda inom primärvården i Skellefteå och 
Norsjö erbjudits att närvara på en mötesplats för att diskutera framtidens utmaningar 
och möjligheter. I dialog med medarbetarna har man i projektet särskilt lyft följande 
utmaningar som man bedömer att primärvården behöver arbeta med:
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– Kontinuitet och personalförsörjning med fast anställda, och en tydlig avgränsning av 
uppdraget.
– Att kunna erbjuda fast vårdkontakt till våra patienter så att primärvården kan vara 
det självklara navet för de som behöver sjukvårdens hjälp.
– Bättre kontinuitet för patienten som ger en större trygghet och en mer säker vård.
– En mer sammanhållen vård och mer digitalisering utan att patientsäkerheten 
påverkas.

Specifikt för södra Lappland:
– Utvecklande av sjukstugemodellen där fokus ligger på Dorotea och det uppdrag 
man har fått gällande ny systemledning.
– Utveckla teambaserade arbetssätt inom de nya basenheterna
– Kompetenshöjande insatser för att säkra hanteringen och skapa trygghet vid digitala 
vårdmöten (vilket även inberäknar akuta)
– Individuellt anpassade lösningar för att skapa bättre förutsättningar att anställa fasta 
läkare. – Införandet av äldresköterska i Vilhelmina har gett ringar på vattnet och fler 
enheter har börjat se över förutsättningarna att införa denna tjänst.

Detta är exempel på vad som görs, är vi lyckosamma med dessa insatser så kommer 
sannolikt även motivationen att utbilda sig till och verka som allmänläkare inom 
primärvården höjas. Systematisk jobbar vi för att på flera sätt stärka våra chefer med 
olika insatser, både i grupp och individuellt." 

Sedan Betty-Ann Nilsson (KD) och Anna-Lena Danielsson (S), yttrat sig, förklaras 
debatten avslutad.
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§ 225 Interpellation nr 41-2024 från Petter Nilsson (SD). Är S redo att 
ompröva finansieringen av Ibn Rushd?
RS 1707-2024

Sammanfattning

Regionfullmäktige (§178-2024) har medgett att Petter Nilsson (SD) får ställa en 
interpellation till regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) med lydelsen; 

"Västerbotten Folkbildningsrådet beslutade att avfinansiera Ibn Rushd. Detta något 
som utbildningsminister Mats Persson (L), vidare förklarar att ”Det här visar att 
organisationer som är kvinnofientliga, homofobiska, antisemitiska, de hör inte hemma i 
en liberal demokrati och nu stryps finansieringen.

Samt lägger till att: ”Det är inget nytt att det finns organisationer med unkna 
värderingar. Det som däremot är nytt är att regeringen har ställt nya, stenhårda krav 
och det får nu effekt.”

I Region Västerbotten har Sverigedemokraterna också lyft problemen med 
finansieringen av Ibn Rushd. Svaret som återkommit från den styrande majoriteten är 
att man hänvisat till folkbildningsrådet.

Med anledning av ovanstående ställer jag frågan till regionstyrelsens ordförande Peter 
Olofsson (S):

 Kommer Ibn Rushd med anledning av folkbildningsrådets beslut att 
avfinansieras även av Region Västerbotten?"

Regionstyrelsens ordförande Peter Olofsson (S) har överlämnat besvarande av 
interpellationen till regionala utvecklingsnämndens ordförande Richard Carstedt (S). 
Svaret som lämnas skriftligt, har följande lydelse;

"Utgångspunkten för fördelningssystemet till Folkbildningen är att den ska stärka och 
utveckla demokratin, öka en mångfald människors möjligheter att påverka sin 
livssituation och skapa engagemang att delta i samhällsutvecklingen och kulturlivet. 
Folkbildningsrådet konstaterar i sitt beslut att Ibn Rushd i sitt åtagande har goda 
förutsättningar att uppfylla statens syften med statsbidraget. Ibn Rushd vill fokusera på 
grupper som är nya i folkbildningen och med utländsk bakgrund men födda i Sverige. 
Kvinnor nämns som en prioriterad målgrupp.

Folkbildningsrådet har ändå efter en samlad bedömning beslutat att inte tilldela Ibn 
Rushd en bidragsandel av statsbidraget för 2025-2027. Efter en bedömning av mål 
och kriterier samt Ibn Rusdh svar på kompletterande frågor så bedömer myndigheten 
att studieförbundet inte har tillräckligt goda förutsättningar att realisera sina ambitioner 
som de beskrivit i sitt åtagande. Förbundet är landets minsta med 2 procent av 
statsbidraget samt med verksamhet i bara en fjärdedel av landets kommuner. En rad 
kompetenta medarbetare och nyckelpersoner har slutat i verksamheten. 
Förbundsordförandeposten har varit vakant under 2024. Efter en granskning 2023 så 
fanns också en rad brister i verksamheten. Folkbildningsrådet konstaterat att Ibn 
Rushds framtid är beroende av en stabil organisation med förmåga att stärka 
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arbetssätt och rutiner. Folkbildningsrådet konstaterar att förbundets förmåga att 
förvalta och utveckla verksamheten är för låg. Beslutet fattades av Folkbildningsrådets 
styrelse den 4 september 2024.

Region Västerbotten bör i linje med sin överenskommelse med folkbildningen 
Västerbottens samt Folkbildningsrådet beslut ej tilldela studieförbundet Ibn Rushd 
medel under perioden 2025-2027. Regionala utvecklingsnämnden tog beslut den 10 
oktober att följa fortbildningsrådet beslut att inte ge mer bidrag till Ibn Rushd."

Sedan Petter Nilsson (SD), Richard Carstedt (S), Mariam Salem (MP) och Jimmy 
Frohm (SD), yttrat sig, förklaras debatten avslutad.
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§ 226 Bordläggning av interpellationer 2024
RS 67-2024

Förslag till beslut

Ordförande föreslår att interpellationerna nr 42-45:2024 bordläggs, vilket fullmäktige 
också godkänner.

Beslut

Interpellationerna nr 42-45:2024 bordläggs.
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  Bilaga 1 

 

10:40:00 — 20. Bolagsordning, samverkansavtal, ägaranvisning och ägaranslag 2025 för 

Almi Nord AB 

 

Resultat 
 Ja 64 

 Nej 6 

 Ej röstat 0 
 

1 Harriet Hedlund (S) Ja 

2 Janeth Lundberg (S) Ja 

3 Anna-Karin Nilsson (M) Ja 

4 Peter Olofsson (S) Ja 

5 Anna-Lena Danielsson (S) Ja 

6 Richard Carstedt (S) Ja 

7 Nicklas Sandström (M) Ja 

8 Jonas Karlberg (V) Ja 

9 Ewa-May Karlsson (C) Ja 

12 Emma Lindqvist (MP) Ja 

13 Maria Lundqvist Brömster (L) Ja 

14 Betty-Ann Nilsson (KD) Ja 

15 Anna Ackemo (M) Ja 

16 Urban Lindström (S) Ja 

19 Maria Kristoffersson (C) Ja 

20 Karin Malmfjord (S) Ja 

21 Susanne Dufvenberg (S) Ja 

22 Andreas Löwenhöök (M) Ja 

24 Kenneth Andersson (S) Ja 

25 Agneta Hansson (V) Ja 

26 Carina Sundbom (C) Ja 

27 Anders Hettinger (KD) Ja 

29 Elin Segerstedt Söderberg (M) Ja 

30 Magnus Eriksson (S) Ja 

32 Per Sandström (M) Ja 

33 Mattias Åman (S) Ja 

34 Birgitta Burström (L) Ja 

35 Lilian Nilsson (V) Ja 

36 Håkan Andersson (C) Ja 

39 Håkan Nilsson (S) Ja 

40 Hans Brettschneider (MP) Ja 

41 Malin Malm (S) Ja 

42 Per-Erik Lundmark (S) Ja 

43 Åsa Ågren Wikström (M) Ja 
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44 Eva Arvidsson (V) Ja 

47 Lars Lilja (S) Ja 

48 Mattias Larsson (C) Ja 

49 Youssef Chninou (S) Ja 

50 Kjell Bäckman (V) Ja 

52 Britt-Louise Eriksson (S) Ja 

53 Gunnar Viklund (S) Ja 

54 Elmer Eriksson (M) Ja 

55 Karin Olsson (V) Ja 

56 Maria Eriksson (KD) Ja 

57 Patricia Riselius (C) Ja 

58 Olov Nilsson (S) Ja 

59 Åsa Hörnsten (M) Ja 

60 Mariam Salem (MP) Ja 

62 Nina Björby (S) Ja 

64 Maria Westberg (V) Ja 

65 Margareta Gustavsson (S) Ja 

66 Sofie Gustafsson (S) Ja 

67 Ulf Wahllöf (M) Ja 

70 Ulf Björk (S) Ja 

71 Per Adsten (V) Ja 

213 Anna Dahlén (V) Ja 

226 Jörgen Forsgren (L) Ja 

231 Lars Anders Burman (S) Ja 

232 Gunilla Lundström (S) Ja 

247 Liv Granbom (M) Ja 

248 Sven-Åke Boström (M) Ja 

262 Veronica Kerr (KD) Ja 

267 Kent Person (S) Ja 

10 Petter Nilsson (SD) Nej 

23 Linda Strandberg (SD) Nej 

31 Lars Forsgren (SD) Nej 

63 Jimmy Frohm (SD) Nej 

216 Magnus Bergmark (SD) Nej 

218 Pär Sehlstedt (SD) Nej 

265 Billy Moström (S) Ja 
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13:45:41 — 30. Motion nr 10-2024 från Åsa Ågren Wikström (M) Uppdatera resepolicyn i 

Region Västerbotten och välj bioflygbränsle som standard vid flygresor 

 

 

Resultat 
 Ja 43 

 Nej 25 

 Avstår 2 

 Ej röstat 0 
 

1 Harriet Hedlund (S) Ja 

2 Janeth Lundberg (S) Ja 

4 Peter Olofsson (S) Ja 

5 Anna-Lena Danielsson (S) Ja 

6 Richard Carstedt (S) Ja 

8 Jonas Karlberg (V) Ja 

12 Emma Lindqvist (MP) Ja 

16 Urban Lindström (S) Ja 

20 Karin Malmfjord (S) Ja 

21 Susanne Dufvenberg (S) Ja 

23 Linda Strandberg (SD) Ja 

24 Kenneth Andersson (S) Ja 

25 Agneta Hansson (V) Ja 

30 Magnus Eriksson (S) Ja 

33 Mattias Åman (S) Ja 

35 Lilian Nilsson (V) Ja 

39 Håkan Nilsson (S) Ja 

40 Hans Brettschneider (MP) Ja 

41 Malin Malm (S) Ja 

42 Per-Erik Lundmark (S) Ja 

44 Eva Arvidsson (V) Ja 

47 Lars Lilja (S) Ja 

49 Youssef Chninou (S) Ja 

50 Kjell Bäckman (V) Ja 

52 Britt-Louise Eriksson (S) Ja 

53 Gunnar Viklund (S) Ja 

55 Karin Olsson (V) Ja 

58 Olov Nilsson (S) Ja 

60 Mariam Salem (MP) Ja 

62 Nina Björby (S) Ja 

63 Jimmy Frohm (SD) Ja 

64 Maria Westberg (V) Ja 
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65 Margareta Gustavsson (S) Ja 

66 Sofie Gustafsson (S) Ja 

70 Ulf Björk (S) Ja 

71 Per Adsten (V) Ja 

213 Anna Dahlén (V) Ja 

216 Magnus Bergmark (SD) Ja 

218 Pär Sehlstedt (SD) Ja 

231 Lars Anders Burman (S) Ja 

232 Gunilla Lundström (S) Ja 

265 Billy Moström (S) Ja 

267 Kent Person (S) Ja 

3 Anna-Karin Nilsson (M) Nej 

7 Nicklas Sandström (M) Nej 

9 Ewa-May Karlsson (C) Nej 

13 Maria Lundqvist Brömster (L) Nej 

14 Betty-Ann Nilsson (KD) Nej 

15 Anna Ackemo (M) Nej 

19 Maria Kristoffersson (C) Nej 

22 Andreas Löwenhöök (M) Nej 

26 Carina Sundbom (C) Nej 

27 Anders Hettinger (KD) Nej 

29 Elin Segerstedt Söderberg (M) Nej 

32 Per Sandström (M) Nej 

34 Birgitta Burström (L) Nej 

36 Håkan Andersson (C) Nej 

43 Åsa Ågren Wikström (M) Nej 

48 Mattias Larsson (C) Nej 

54 Elmer Eriksson (M) Nej 

56 Maria Eriksson (KD) Nej 

57 Patricia Riselius (C) Nej 

59 Åsa Hörnsten (M) Nej 

67 Ulf Wahllöf (M) Nej 

226 Jörgen Forsgren (L) Nej 

247 Liv Granbom (M) Nej 

248 Sven-Åke Boström (M) Nej 

262 Veronica Kerr (KD) Nej 

10 Petter Nilsson (SD) Avstår 

31 Lars Forsgren (SD) Avstår 
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14:38:19 — 32. Motion nr 28-2023 från Allians i Västerbotten (M, KD, L, C) Bestämd andel 

klinisk tjänstgöring för nya chefer i regionen 

 

 

Resultat 
 Ja 44 

 Nej 24 

 Ej röstat 2 
 

1 Harriet Hedlund (S) Ja 

2 Janeth Lundberg (S) Ja 

4 Peter Olofsson (S) Ja 

5 Anna-Lena Danielsson (S) Ja 

6 Richard Carstedt (S) Ja 

8 Jonas Karlberg (V) Ja 

10 Petter Nilsson (SD) Ja 

16 Urban Lindström (S) Ja 

20 Karin Malmfjord (S) Ja 

21 Susanne Dufvenberg (S) Ja 

23 Linda Strandberg (SD) Ja 

24 Kenneth Andersson (S) Ja 

25 Agneta Hansson (V) Ja 

30 Magnus Eriksson (S) Ja 

31 Lars Forsgren (SD) Ja 

33 Mattias Åman (S) Ja 

35 Lilian Nilsson (V) Ja 

39 Håkan Nilsson (S) Ja 

40 Hans Brettschneider (MP) Ja 

41 Malin Malm (S) Ja 

42 Per-Erik Lundmark (S) Ja 

44 Eva Arvidsson (V) Ja 

47 Lars Lilja (S) Ja 

49 Youssef Chninou (S) Ja 

50 Kjell Bäckman (V) Ja 

52 Britt-Louise Eriksson (S) Ja 

53 Gunnar Viklund (S) Ja 

55 Karin Olsson (V) Ja 

60 Mariam Salem (MP) Ja 

62 Nina Björby (S) Ja 

63 Jimmy Frohm (SD) Ja 

64 Maria Westberg (V) Ja 

65 Margareta Gustavsson (S) Ja 
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66 Sofie Gustafsson (S) Ja 

70 Ulf Björk (S) Ja 

71 Per Adsten (V) Ja 

213 Anna Dahlén (V) Ja 

216 Magnus Bergmark (SD) Ja 

218 Pär Sehlstedt (SD) Ja 

231 Lars Anders Burman (S) Ja 

232 Gunilla Lundström (S) Ja 

265 Billy Moström (S) Ja 

267 Kent Person (S) Ja 

3 Anna-Karin Nilsson (M) Nej 

7 Nicklas Sandström (M) Nej 

9 Ewa-May Karlsson (C) Nej 

13 Maria Lundqvist Brömster (L) Nej 

14 Betty-Ann Nilsson (KD) Nej 

15 Anna Ackemo (M) Nej 

19 Maria Kristoffersson (C) Nej 

22 Andreas Löwenhöök (M) Nej 

26 Carina Sundbom (C) Nej 

27 Anders Hettinger (KD) Nej 

29 Elin Segerstedt Söderberg (M) Nej 

32 Per Sandström (M) Nej 

34 Birgitta Burström (L) Nej 

43 Åsa Ågren Wikström (M) Nej 

48 Mattias Larsson (C) Nej 

54 Elmer Eriksson (M) Nej 

56 Maria Eriksson (KD) Nej 

57 Patricia Riselius (C) Nej 

59 Åsa Hörnsten (M) Nej 

67 Ulf Wahllöf (M) Nej 

226 Jörgen Forsgren (L) Nej 

247 Liv Granbom (M) Nej 

248 Sven-Åke Boström (M) Nej 

262 Veronica Kerr (KD) Nej 

12 Emma Lindqvist (MP) Ja 

36 Håkan Andersson (C) Ej röstat 

58 Olov Nilsson (S) Ej röstat 
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14:47:43 — 26. Regionplan 2025 

 

 

Resultat 
 Ja 27 

 Nej 6 

 Avstår 37 

 Ej röstat 0 
 

3 Anna-Karin Nilsson (M) Ja 

7 Nicklas Sandström (M) Ja 

9 Ewa-May Karlsson (C) Ja 

13 Maria Lundqvist Brömster (L) Ja 

14 Betty-Ann Nilsson (KD) Ja 

15 Anna Ackemo (M) Ja 

19 Maria Kristoffersson (C) Ja 

22 Andreas Löwenhöök (M) Ja 

26 Carina Sundbom (C) Ja 

27 Anders Hettinger (KD) Ja 

29 Elin Segerstedt Söderberg (M) Ja 

32 Per Sandström (M) Ja 

34 Birgitta Burström (L) Ja 

36 Håkan Andersson (C) Ja 

43 Åsa Ågren Wikström (M) Ja 

48 Mattias Larsson (C) Ja 

54 Elmer Eriksson (M) Ja 

56 Maria Eriksson (KD) Ja 

57 Patricia Riselius (C) Ja 

59 Åsa Hörnsten (M) Ja 

66 Sofie Gustafsson (S) Ja 

67 Ulf Wahllöf (M) Ja 

70 Ulf Björk (S) Ja 

226 Jörgen Forsgren (L) Ja 

247 Liv Granbom (M) Ja 

248 Sven-Åke Boström (M) Ja 

262 Veronica Kerr (KD) Ja 

10 Petter Nilsson (SD) Nej 

23 Linda Strandberg (SD) Nej 

31 Lars Forsgren (SD) Nej 

63 Jimmy Frohm (SD) Nej 

216 Magnus Bergmark (SD) Nej 

218 Pär Sehlstedt (SD) Nej 
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1 Harriet Hedlund (S) Avstår 

2 Janeth Lundberg (S) Avstår 

4 Peter Olofsson (S) Avstår 

5 Anna-Lena Danielsson (S) Avstår 

6 Richard Carstedt (S) Avstår 

8 Jonas Karlberg (V) Avstår 

12 Emma Lindqvist (MP) Avstår 

16 Urban Lindström (S) Avstår 

20 Karin Malmfjord (S) Avstår 

24 Kenneth Andersson (S) Avstår 

25 Agneta Hansson (V) Avstår 

30 Magnus Eriksson (S) Avstår 

33 Mattias Åman (S) Avstår 

35 Lilian Nilsson (V) Avstår 

39 Håkan Nilsson (S) Avstår 

40 Hans Brettschneider (MP) Avstår 

41 Malin Malm (S) Avstår 

42 Per-Erik Lundmark (S) Avstår 

44 Eva Arvidsson (V) Avstår 

47 Lars Lilja (S) Avstår 

49 Youssef Chninou (S) Avstår 

50 Kjell Bäckman (V) Avstår 

52 Britt-Louise Eriksson (S) Avstår 

53 Gunnar Viklund (S) Avstår 

55 Karin Olsson (V) Avstår 

58 Olov Nilsson (S) Avstår 

60 Mariam Salem (MP) Avstår 

62 Nina Björby (S) Avstår 

64 Maria Westberg (V) Avstår 

65 Margareta Gustavsson (S) Avstår 

69 Linda Berglund (S) Avstår 

71 Per Adsten (V) Avstår 

213 Anna Dahlén (V) Avstår 

231 Lars Anders Burman (S) Avstår 

232 Gunilla Lundström (S) Avstår 

233 Roger Marklund (S) Avstår 

265 Billy Moström (S) Avstår 
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14:49:22 — 26. Regionplan 2025 

JA = Regionstyrelsens förslag 

NEJ = Allians 

 

Resultat 
 Ja 39 

 Nej 25 

 Avstår 6 

 Ej röstat 0 
 

1 Harriet Hedlund (S) Ja 

2 Janeth Lundberg (S) Ja 

4 Peter Olofsson (S) Ja 

5 Anna-Lena Danielsson (S) Ja 

6 Richard Carstedt (S) Ja 

8 Jonas Karlberg (V) Ja 

12 Emma Lindqvist (MP) Ja 

16 Urban Lindström (S) Ja 

20 Karin Malmfjord (S) Ja 

24 Kenneth Andersson (S) Ja 

25 Agneta Hansson (V) Ja 

30 Magnus Eriksson (S) Ja 

33 Mattias Åman (S) Ja 

35 Lilian Nilsson (V) Ja 

39 Håkan Nilsson (S) Ja 

40 Hans Brettschneider (MP) Ja 

41 Malin Malm (S) Ja 

42 Per-Erik Lundmark (S) Ja 

44 Eva Arvidsson (V) Ja 

47 Lars Lilja (S) Ja 

49 Youssef Chninou (S) Ja 

50 Kjell Bäckman (V) Ja 

52 Britt-Louise Eriksson (S) Ja 

53 Gunnar Viklund (S) Ja 

55 Karin Olsson (V) Ja 

58 Olov Nilsson (S) Ja 

60 Mariam Salem (MP) Ja 

62 Nina Björby (S) Ja 

64 Maria Westberg (V) Ja 

65 Margareta Gustavsson (S) Ja 

66 Sofie Gustafsson (S) Ja 

69 Linda Berglund (S) Ja 
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70 Ulf Björk (S) Ja 

71 Per Adsten (V) Ja 

213 Anna Dahlén (V) Ja 

231 Lars Anders Burman (S) Ja 

232 Gunilla Lundström (S) Ja 

233 Roger Marklund (S) Ja 

265 Billy Moström (S) Ja 

3 Anna-Karin Nilsson (M) Nej 

7 Nicklas Sandström (M) Nej 

9 Ewa-May Karlsson (C) Nej 

13 Maria Lundqvist Brömster (L) Nej 

14 Betty-Ann Nilsson (KD) Nej 

15 Anna Ackemo (M) Nej 

19 Maria Kristoffersson (C) Nej 

22 Andreas Löwenhöök (M) Nej 

26 Carina Sundbom (C) Nej 

27 Anders Hettinger (KD) Nej 

29 Elin Segerstedt Söderberg (M) Nej 

32 Per Sandström (M) Nej 

34 Birgitta Burström (L) Nej 

36 Håkan Andersson (C) Nej 

43 Åsa Ågren Wikström (M) Nej 

48 Mattias Larsson (C) Nej 

54 Elmer Eriksson (M) Nej 

56 Maria Eriksson (KD) Nej 

57 Patricia Riselius (C) Nej 

59 Åsa Hörnsten (M) Nej 

67 Ulf Wahllöf (M) Nej 

226 Jörgen Forsgren (L) Nej 

247 Liv Granbom (M) Nej 

248 Sven-Åke Boström (M) Nej 

262 Veronica Kerr (KD) Nej 

10 Petter Nilsson (SD) Avstår 

23 Linda Strandberg (SD) Avstår 

31 Lars Forsgren (SD) Avstår 

63 Jimmy Frohm (SD) Avstår 

216 Magnus Bergmark (SD) Avstår 

218 Pär Sehlstedt (SD) Avstår 
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14:52:16 — 26. Regionplan 2025 

. 

 

Resultat 
 Ja 39 

 Nej 25 

 Avstår 6 

   
 

1 Harriet Hedlund (S) Ja 

2 Janeth Lundberg (S) Ja 

4 Peter Olofsson (S) Ja 

5 Anna-Lena Danielsson (S) Ja 

6 Richard Carstedt (S) Ja 

8 Jonas Karlberg (V) Ja 

12 Emma Lindqvist (MP) Ja 

16 Urban Lindström (S) Ja 

20 Karin Malmfjord (S) Ja 

24 Kenneth Andersson (S) Ja 

25 Agneta Hansson (V) Ja 

30 Magnus Eriksson (S) Ja 

33 Mattias Åman (S) Ja 

35 Lilian Nilsson (V) Ja 

39 Håkan Nilsson (S) Ja 

40 Hans Brettschneider (MP) Ja 

42 Per-Erik Lundmark (S) Ja 

44 Eva Arvidsson (V) Ja 

47 Lars Lilja (S) Ja 

49 Youssef Chninou (S) Ja 

50 Kjell Bäckman (V) Ja 

52 Britt-Louise Eriksson (S) Ja 

53 Gunnar Viklund (S) Ja 

55 Karin Olsson (V) Ja 

58 Olov Nilsson (S) Ja 

60 Mariam Salem (MP) Ja 

62 Nina Björby (S) Ja 

64 Maria Westberg (V) Ja 

65 Margareta Gustavsson (S) Ja 

66 Sofie Gustafsson (S) Ja 

69 Linda Berglund (S) Ja 

70 Ulf Björk (S) Ja 

71 Per Adsten (V) Ja 
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213 Anna Dahlén (V) Ja 

231 Lars Anders Burman (S) Ja 

232 Gunilla Lundström (S) Ja 

233 Roger Marklund (S) Ja 

265 Billy Moström (S) Ja 

267 Kent Person (S) Ja 

3 Anna-Karin Nilsson (M) Nej 

7 Nicklas Sandström (M) Nej 

9 Ewa-May Karlsson (C) Nej 

13 Maria Lundqvist Brömster (L) Nej 

14 Betty-Ann Nilsson (KD) Nej 

15 Anna Ackemo (M) Nej 

19 Maria Kristoffersson (C) Nej 

22 Andreas Löwenhöök (M) Nej 

26 Carina Sundbom (C) Nej 

27 Anders Hettinger (KD) Nej 

29 Elin Segerstedt Söderberg (M) Nej 

32 Per Sandström (M) Nej 

34 Birgitta Burström (L) Nej 

36 Håkan Andersson (C) Nej 

43 Åsa Ågren Wikström (M) Nej 

54 Elmer Eriksson (M) Nej 

56 Maria Eriksson (KD) Nej 

57 Patricia Riselius (C) Nej 

59 Åsa Hörnsten (M) Nej 

67 Ulf Wahllöf (M) Nej 

226 Jörgen Forsgren (L) Nej 

247 Liv Granbom (M) Nej 

248 Sven-Åke Boström (M) Nej 

262 Veronica Kerr (KD) Nej 

48 Mattias Larsson (C) Nej 

10 Petter Nilsson (SD) Avstår 

23 Linda Strandberg (SD) Avstår 

31 Lars Forsgren (SD) Avstår 

63 Jimmy Frohm (SD) Avstår 

216 Magnus Bergmark (SD) Avstår 

218 Pär Sehlstedt (SD) Avstår 
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15:01:22 — 27. Åtgärdsplan 2024-2027 med anledning av negativa balanskravresultat 

 

Resultat 
 Ja 41 

 Nej 6 

 Avstår 23 

 Ej röstat 0 
 

1 Harriet Hedlund (S) Ja 

2 Janeth Lundberg (S) Ja 

4 Peter Olofsson (S) Ja 

5 Anna-Lena Danielsson (S) Ja 

6 Richard Carstedt (S) Ja 

8 Jonas Karlberg (V) Ja 

9 Ewa-May Karlsson (C) Ja 

12 Emma Lindqvist (MP) Ja 

14 Betty-Ann Nilsson (KD) Avstår 

16 Urban Lindström (S) Ja 

19 Maria Kristoffersson (C) Ja 

20 Karin Malmfjord (S) Ja 

24 Kenneth Andersson (S) Ja 

25 Agneta Hansson (V) Ja 

26 Carina Sundbom (C) Avstår 

30 Magnus Eriksson (S) Ja 

33 Mattias Åman (S) Ja 

35 Lilian Nilsson (V) Ja 

39 Håkan Nilsson (S) Ja 

40 Hans Brettschneider (MP) Ja 

42 Per-Erik Lundmark (S) Ja 

44 Eva Arvidsson (V) Ja 

47 Lars Lilja (S) Ja 

49 Youssef Chninou (S) Ja 

50 Kjell Bäckman (V) Ja 

52 Britt-Louise Eriksson (S) Ja 

53 Gunnar Viklund (S) Ja 

55 Karin Olsson (V) Ja 

56 Maria Eriksson (KD) Avstår 

58 Olov Nilsson (S) Ja 

60 Mariam Salem (MP) Ja 

62 Nina Björby (S) Ja 

64 Maria Westberg (V) Ja 

65 Margareta Gustavsson (S) Ja 
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66 Sofie Gustafsson (S) Ja 

69 Linda Berglund (S) Ja 

70 Ulf Björk (S) Ja 

71 Per Adsten (V) Ja 

213 Anna Dahlén (V) Ja 

231 Lars Anders Burman (S) Ja 

232 Gunilla Lundström (S) Ja 

233 Roger Marklund (S) Ja 

262 Veronica Kerr (KD) Avstår 

265 Billy Moström (S) Ja 

267 Kent Person (S) Ja 

10 Petter Nilsson (SD) Nej 

23 Linda Strandberg (SD) Nej 

31 Lars Forsgren (SD) Nej 

63 Jimmy Frohm (SD) Nej 

216 Magnus Bergmark (SD) Nej 

218 Pär Sehlstedt (SD) Nej 

3 Anna-Karin Nilsson (M) Avstår 

7 Nicklas Sandström (M) Avstår 

13 Maria Lundqvist Brömster (L) Avstår 

15 Anna Ackemo (M) Avstår 

22 Andreas Löwenhöök (M) Avstår 

27 Anders Hettinger (KD) Avstår 

29 Elin Segerstedt Söderberg (M) Avstår 

32 Per Sandström (M) Avstår 

34 Birgitta Burström (L) Avstår 

36 Håkan Andersson (C) Avstår 

43 Åsa Ågren Wikström (M) Avstår 

48 Mattias Larsson (C) Avstår 

54 Elmer Eriksson (M) Avstår 

57 Patricia Riselius (C) Avstår 

59 Åsa Hörnsten (M) Avstår 

67 Ulf Wahllöf (M) Avstår 

226 Jörgen Forsgren (L) Avstår 

247 Liv Granbom (M) Avstår 

248 Sven-Åke Boström (M) Avstår 

 

Comfact Signature Referensnummer: 172867SE



UNDERSKRIFTSSIDA

Detta dokument har undertecknats med avancerade elektroniska
underskrifter:

Sida 1/1Comfact Signature Referensnummer: 172867SE


	1 Protokoll RF 2024-11-26-27
	a69aee6b-39a1-4bb0-b9cd-72365579b9e0.docx

	Bilaga 1 - Votering om ALMI bolagsordning mm 2024-11-26
	Bilaga 2 - Votering om flygmotion 2024-11-26
	Bilaga 3 - Votering om andel klinisk tjänstgöring 2024-11-26
	Bilaga 4 - Votering nr 1 om regionplan 2024-11-27
	Bilaga 5 - Votering nr 2 om regionplan 2024-11-27
	Bilaga 6 - Votering nr 3 om regionplan 2024-11-27
	Bilaga 7 - Votering om åtgärdsplan 2024-11-27
	Underskriftssida

		2024-12-09T12:20:58+0000


		2024-12-09T12:21:37+0000


		2024-12-09T12:22:08+0000


		2024-12-09T12:22:37+0000


		2024-12-09T12:23:17+0000


		2024-12-09T12:41:27+0000




